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Biblické zamyslenie 
Skúšky. Čas pre vytrvalosť, alebo ako sa naučiť dobrorečiť? 

Milí bratia a milé sestry v Pánovi Ježišovi Kristovi. 

     V roku 2022 som neraz počul slová v zmysle: „ani sme sa ešte poriadne nevyhrabali 

z „Covidu“ a už je tu vojna a utečenci“. Myslím, že sa nachádzame v oných siedmich 

neúrodných rokoch, ktoré predpovedal Jozef faraónovi. Úprimne môžeme povedať, že pre 

nikoho z nás to nie je jednoduché. V biblickom príbehu 1. knihy Mojžišovej od 27. kapitoly 

je zdôraznená veľká Božia milosť, ktorej sa dostalo cez Jozefovu múdrosť rozpoznať čas. 

Žid Jozef mal sedem rokov čas, aby pripravoval ľud egyptský na ťažké časy. I my dnes 

vystavení náročným udalostiam musíme čerpať z toho, čo sme odložili, nachystali, 

našporili na ťažšie časy.  

     Ekonomické dopady na rodinné rozpočty ovplyvňujú naše každodenné uvažovanie. 

Možno i naše čítanie Biblie, chodenie do kostola, myseľ i srdce, kde vznikajú osobné 

modlitby. Slobodne vyznám, že od roku 2020 sa učíme trpezlivosti a vytrvalosti. Vydržať 

zložité situácie, vystáť chorobu, bolesť. Tie prázdne lavice v kostole počas pandémie nás 

naučili vážiť si spoločenstvo. Ďalší nedostatok a množiaca sa neistota nás pozýva naučiť sa 

skromnosti a jednoduchosti. 

     V spoločnosti vidíme hľadanie vinníka. Niekto za toto všetko môže a ak aj rozumieme 

príčine, predsa len chceme vyvodiť zodpovednosť voči kompetentným. Takéto praktiky 

môžu veľmi ľahko a jednoducho preniknúť do cirkvi a do osobnej viery každého z nás. Preto 

pozor na osobný postoj. Do komplikovanej doby môže veriaci človek prispieť vnútorným 

pokojom a vonkajším odhodlaním. 

     Žalm 103 nás pozýva vnímať náš život z pohľadu Božej milosti. Veď toľkokrát nám už 

Hospodin odpustil. Toľkokrát obrátil zlé na dobré. Toľkokrát už v našom živote dokázal 

svoju milosť. Osobný rozmer viery môže ponúknuť svetu zaujímavý impulz pre riešenie 

komplikovaných situácií. 

     Avi Jorisch vo svojej knihe „Budete inovovať“ píše o tom, ako sa v rokoch 1930-1950 

množstvo židov vrátilo do vlasti. Krajina zrazu mala poskytovať navrátilcom nielen územie, 

ale to základné pre život a pestovanie. Vodu. Štát Izrael vznikol v roku 1948 a v priebehu 

„Dobrorečte Hospodinovi, všetky Jeho voje, vy, čo Mu 

slúžite, plniac Jeho vôľu! Žalm 103,21“ 
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20-tich rokov krajina čelila trom vojnám. Simcha Blass pôsobil ako expert na vodu. 

Uvažoval nad tým, ako zabezpečiť krajinu a od roku 1956 sa začal svojim zámerom naplno 

venovať. Práve Blass sa považuje za „vynálezcu“ kvapkajúcej závlahy, ktorá naštartovala 

nielen poľnohospodársku produkciu krajiny Izrael. Aj malé kvapky vody, „aj kvapka z času 

na čas“. Tento vynález a takáto inovácia pomohla v ťažkom čase nielen 

poľnohospodárstvu, zavlažovaniu, ale aj dodávkam vody a ostatným činnostiam. 

     Vytrvalý cieľavedomý osobný postoj viery. Vnútorné odhodlanie plniť Božiu vôľu bude 

vždy rozhodujúci pre ďalšie smerovanie a dni. Toto je výzva i pre nás do roku 2023 a do 

každodenného života v cirkevnom zbore. Na našich Bohoslužbách a aktivitách túžime čeliť 

výzvam dnešného sveta spoločne v trpezlivosti, v skromnosti, v osobnom i v spoločnom 

nastavení na Krista. Nezabudnime preto „dobrorečiť“ Hospodinovi. Ono to neznamená len 

jednoduché vzdávanie vďaky. Je to veľmi dôležitý postoj srdca, ktorý nezabúda na Božie 

dobrodenia, ale v dôležitých okamihoch života ich pripomína a zdôrazňuje.  

     Pozor na „veľké oči“ a falošné sľuby. Pán Ježiš, keď dvíhal kalich horkosti a dobrorečil, 

vedel, že patrí Otcovi, aj keď sa bude diať Jeho vôľa. Takéto by malo byť dobrorečenie. 

Neostane len v rovine vnútornej, ale je premenené do reálnych vonkajších činov 

poukazujúcich na plnenie Božej vôle. Dobrorečenie, ktoré sa nebojí ísť do súboja 

s hriechom a každodennou bezbožnosťou. Práve preto je dôležité začať od seba. Nemať 

„veľké oči“ a vidieť iných vinníkov na celkovom stave. 

     „Plniac Jeho vôľu.“ Tí, ktorí slúžia živému Bohu, sa nemajú hanbiť za to, čo robia na Božiu 

slávu. List Kolosenským 3,23: „Čokoľvek robíte, robte z tej duše ako Pánovi, a nie ako 

ľuďom.“ Apoštol pripomína kresťanskej domácnosti, že plniť Božiu vôľu môže stáť niekedy 

rodinu veľa pozemských síl. Môžu nastať konflikty vo vzťahoch. Niektorí sa môžu navzájom 

dráždiť, iní uprednostňovať. Môže sa stať, že aj v kresťanskej rodine búdu k sebe príkri 

a neposlušní, alebo nepoddajní. Apoštol upozornil Kolosenských, že ak chcú vydávať 

svedectvo a konať misiu, nemajú zabúdať na Božiu milostivú a láskavú vôľu vo svojej 

najužšej domácnosti, v kresťanskej rodine. Ona je totiž „Jeho telom“, nie svet a jeho 

imanie. 

 

Modlitba 

     Nebeský Bože, vzdávame Ti vďaku za všetko, čo sa podarilo v našom cirkevnom zbore 

v roku 2022. Vyznávame, že sme z Tvojich rúk prijali všetko, čo sa udialo v uplynulom roku. 

Prosíme o Tvoju milosť i pre nové obdobie a najmä, aby sme mali otvorené srdcia pre 

službu pre Teba a pre plnenie Tvojej vôle v rozličných situáciách. Pane, zmiluj sa nad nami. 

Amen 
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Bohoslužobný život  
     V roku 2022 sme podľa bohoslužobnej knihy slávili spolu 106 služieb Božích (ďalej 

skratka SB), z toho 21 stredtýždňových, 6 pôstnych večierní, 1 adventné večerné́ služby 

Božie. Vysielanie online bohoslužieb sme konali do konca marca, kedy boli zrušené všetky 

opatrenia. Evidujeme takmer 35 pobožností. Dlho sme zvažovali zachovanie online 

vysielania alebo live-stream služieb Božích, tiež prebiehali rokovania s TV Nitrička. 

K spusteniu stáleho vysielania chýbajú ľudské zdroje. Máme dostupnú techniku 

a v prípade záujmu a ochoty aspoň dvoch vytrvalých pracovníkov by sme vedeli zabezpečiť 

aj „priamy prenos“ na sociálnych sieťach.  

     Služby Božie sa konali pravidelne o 10:00 a do konca marca ako online pobožnosti  o 

11:30. Okrem toho sme z NR administrovali CZ Zlaté Moravce, kde sa SB konali ráno o 8:30 

a do konca júna sa administroval CZ Nové Sady, kde sa SB konali o 13:00.  

Priemernú účasť na SB evidujeme na 72. Počas SB prebieha aj vyučovanie detskej besiedky, 

kde môžeme v priemere rátať 15-20 účastníkov. Stredtýždňové služby Božie sa konali vo 

štvrtok o 18:00 (v zimnom čase o 17:00). Priemerná účasť na večierňach je 13 ľudí. Staršia 

generácia postupne odchádza a ľudia v produktívnom veku skôr preferujú spoločenstvá. 

Ak sa nezmení situácia, budeme zvažovať na misijnom výbore a následne presbyterstve, 

akým spôsobom ďalej realizovať stredtýždňové bohoslužby.  

     Zvesť slova Božieho vykonával zborový farár Ivan Boženík. V decembri po úraze 

a operácii ho zastupovali: br. generálny biskup Ivan Eľko, br. dištriktuálny biskup Ján 

Hroboň, emeritný biskup Július Filo, riaditeľka BÚZD Zuzana Žilinčíková, vedúci misie 

Štefan Kišš. Skutočne všetkým patrí obrovské poďakovanie za ich ochotu prísť vykonať SB 

aj počas sviatočných dní. Tu by som rád konštatoval, že to vôbec nie je samozrejmé, a nie 

som si istý, či by sme v dejinách ECAV našli CZ, kde by v takej intenzite vypomáhali biskupi 

a zamestnanci biskupských úradov. 

     Kantorskú službu vykonával brat Dušan Kovarčík. Ochotne kantoruje aj pri ostatných 

udalostiach ako krsty, sobáše, pohreby. Br. Dušan Kovarčík neraz obohacuje služby Božie 

aj skladbou pre potešenie. V prípade potreby ho zastupoval aj br. Pavel Očoveji, ktorý 

pravidelne slúži v CZ Zlaté Moravce.  

     K Večeri Pánovej pristúpilo 1457 (754) komunikantov, 506 (280) mužov a 951 (474) žien 

(v zátvorkách rok 2021). Večera Pánova bola prisluhovaná́ každú́ prvú nedeľu v mesiaci a 

vo sviatočné dni. Podľa štatistiky vidíme, že počas pandémie bol obmedzený prístup. 50% 

nárast oproti času pandémie je signálom, že sa postupne obnovuje bohoslužobný život 

v CZ. V domácnosti či pri lôžku v zariadení alebo v nemocnici bola VP prisluhovaná 14-krát. 
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Niektoré domácnosti si vytvorili akýsi systém a teší ma, že sa môžeme pravidelne 2-3 krát 

v roku stretnúť pri spoločnom rozhovore a sviatosti.  

     Súčasťou bohoslužobného života sa stále viac stávajú aj laici. Dlhú tradíciu má čítanie 

novozmluvných textov, za čo ďakujem Ivanovi Kuhnovi, Márii Števkovej, Adamovi 

Zmekovi. Pandémia nám zmenila aj spôsob prisluhovania sviatosti a vidíme, že aj členovia 

presbyterstva spontánne prichádzajú vypomáhať pri prisluhovaní. Určite niektorým chýba 

naplnenie Ježišových slov „pite z neho všetci“, verím však, že v roku 2023 nájdeme spôsob 

a riešenie i pre prisluhovanie sviatosti. Pri čítaní pastorálnych listov sa striedajú členovia 

zboru, br. dozorca neraz vyhlasuje oznamy a poéziou obohatí br. Rastislav Vacho ale s. 

Zuzka Švecová. 

     Naša cirkev určite hľadá spôsob, ako osloviť ľudí i formou na Službách Božích. Pandémia 

priniesla live-stream bohoslužieb a môžeme sledovať, ako cirkevné zbory skúšajú rôzne 

alternatívy: bohoslužby s pesničkami mladých, rodinné služby, detské služby, hudobné, 

kazateľov vidíme s lutherákmi či bez. Reformátori mali odvahu aplikovať do bohoslužieb 

moderné nástroje a melódie. Br. biskup Filo aj pri nedávnej návšteve uviedol, že 

v Nemecku sa dodnes skladajú nové piesne, ktoré sa postupne skúšajú, spievajú 

a následne sa tlačia nové spevníky alebo prídavky k nim.  

     Potrebujeme mať odvahu a nemôžeme si dovoliť stagnovať. Mám za to, aby sme veľmi 

citlivo začali do služieb Božích aplikovať modlitby viacerých členov zboru, okrem 

príhovorných modlitieb aj svedectvá. Nebránim sa ani používaniu modernej techniky, 

prezentácií, obrazov, krátkych scénok či videí, ak by nám technika takýto rozmer dovolila. 

V niektorých CZ môžeme sledovať, ako sa zavádzajú veľké obrazovky, aby sa nové piesne, 

alebo aj texty z Božieho slova premietali a boli na očiach. Má to praktický a pedagogický 

rozmer.  

     Mnohé CZ už skúšali a experimentovali s formou bohoslužieb. Osobne si myslím, že 

nakoniec sa vždy všetci vrátia k základu, ktorý budú chcieť zachovať. Určité časti aj 

liturgické spôsoby môžu zmeniť formu, ale vždy budú trvalo prítomné na každej 

Bohoslužbe. Preto mám za to, aby sme verne zachovali to, čo je základom Služieb Božích, 

ale nebáli sa priniesť viac skutočnej ľudskosti a autentickosti do našich bohoslužieb. 

     V priamej nadväznosti na bohoslužobný život je život spoločenstva. Preto aj misijný 

výbor navrhol na zborové presbyterstvo, aby sa aspoň raz mesačne konalo aj stretnutie 

ľudí po bohoslužbách - „káva po kostole“. Máme za to, že je dobré byť spolu, pozhovárať 

sa a spoznať sa. Nie je to nič drahé, náročné a komplikované. Ide len o systém, kde 

hľadáme 2-3 rodiny, ktoré sa zapoja striedavo možno 4 nedele v roku, pripravia šálky, 

poháre, vodu a vyložia kávovary i zorganizujú drobné pečivo. Práve takýto spoločný čas, 
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zdieľanie, vzájomná komunikácia by mohla pomôcť nášmu zboru prekonať odlúčenie, 

ktoré zažívame po pandémii a teraz v čase náročnej spoločenskej a ekonomickej situácie. 

    K Bohoslužobnému životu patrí ešte i činnosť brata kostolníka Milana Zmeka, činnosť 

Pravoslava Prableska zvukára a tiež tety Viery Alekseyenko, ktorá upratuje. Bez ich 

dobrovoľníckej činnosti a služby by sme veľmi ťažko mali komfort. Mnoho z ich činnosti je 

neviditeľnej. To, akí sú potrební, sa ukáže, až keď vypadnú z ich pravidelnej činnosti. Preto 

im aj touto cestou ďakujem za ich ochotnú službu.   

    V rámci ostatných bohoslužieb by som rád spomenul, že v roku 2022 sa konala aj 

ekumenická bohoslužba, kde sme privítali br. biskupa ECAV ZD Jána Hroboňa či br. 

zastupujúceho biskupa RKC Miroslava Beňa. Tieto ekumenické služby Božie majú už 

dlhoročnú tradíciu a teším sa, že sú početne navštevované. Taktiež sa konala bohoslužba 

v rámci cyklu „Zabudnutí susedia“ venovaná spomienke na utrpenie holokaustu. Veľmi 

oslovujúce boli aj Petro-Pavlovské služby Božie, na ktorých vystúpil zborový spevokol 

a pomedzi to zazneli verše v podaní br. Vacha a s. Švecovej.  

     Deti z detskej besiedky si zas pripravili prekvapenie formou básne či kvietku na deň 

matiek a tiež v októbri v rámci mesiaca úcty k starším. Na jeseň nás navštívili naši bratia 

a sestry z Naperville, ktorí nás pozdravili spolu s Bohdanom Hroboňom z Martina. Služby 

Božie na úvod a záver školského roka sú skvelou možnosťou, ako deti zapojiť do života 

v kostole. Vtedy sa môžu cítiť prirodzene, že je to ich skutočný duchovný domov, kde raz 

budú s radosťou sedávať ako veľkí v kostole. 

     V máji sa konali služby Božie pre najstarších členov cirkevného zboru. Toto stretnutie je 

už tradične spojené so službou diakonov a následným občerstvením pre všetkých. Rok 

2022 bol špeciálny, nakoľko sa mnohí chceli aj rozlúčiť s bývalým riaditeľom br. Milanom 

Slezákom. 

     Mimoriadne dojemné boli služby Božie pri príležitosti rozlúčky aj s br. Robom Ottotom, 

ktorý dlhé roky slúžil v cirkevnom zbore ako skrytý kostolník. Prvý otváral a posledný 

zatváral. Všetkých milo pozdravil, privítal, vydezinfikoval. Cirkevný zbor mu odovzdal 

pamätnú tabuľu s fotkami, kyticu, zároveň obrovskú tortu, ktorá sa následne rozkrájala pre 

všetkých prítomných. Krásny obraz ako dar namaľoval br. Andrej Neština.   

     Súhrnne možno povedať, že rok 2022 bol bohatý na bohoslužobné podujatia. Zažili sme 

i klasické, tradičné, nedeľné Služby Božie, ale aj chvíle, kedy sme Pánu Bohu ďakovali za 

mimoriadne udalosti v našom spoločenstve. Verím a dúfam, že náš cirkevný zbor bude 

priestorom, kde nájde miesto každý pod rozopätými rukami Pána Ježiša Krista. Že budeme 

ochotní spoločne vždy hľadať cestu k zvesti evanjelia autenticky, pohotovo, vhod-nevhod.  
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Pastorálna činnosť 
     V lete tohto roku som mal možnosť stráviť dovolenku s rodinou v zahraničí. Stretli sme 

sa tam s farárskou rodinou z Českej republiky. Bolo to veľmi milé a priateľské stretnutie 

bez rečovej bariéry. Skvelé boli spoločné posedenia o živote, teológii, o našich zboroch. 

Veľmi ma však zaskočilo a prekvapilo, ako br. farár uviedol, že má minimum hospodárskych 

vecí. Stále viac a viac ma prekvapuje, ako „ateistickí Česi“ veľmi systematicky pracujú. 

V rámci cirkvi majú vytvorené hospodárske rady, ktoré spravujú budovy, pripravujú 

projekty, riadia obnovu a prenájom a získavanie financií pre cirkevné zbory. 

      V roku 2022 sa skončili covidové obmedzenia. Rovnobežne s tým, ako rástli možnosti 

stretávať sa, pribúdali aj administratívne úlohy. Bratia a sestry, úprimne vyznávam, že sa 

často cítim viazaný kanceláriou a počítačom a pritom vnútri prežívam svoje poslanie ako 

kontakt s ľuďmi a nie s klávesnicou a telefónom. Určite sme si za dva roky zvykli na online 

porady a stretnutia a zasielanie mailov, ktoré môže každý z domu vybaviť, ale nemyslím si, 

že o tom je život spoločenstva veriacich a už vôbec nie služba farára. Moju úlohu v zbore 

definuje ordinačný sľub a vokátor CZ. Stále viac a viac si uvedomujem, že je potrebné 

venovať sa misijnej službe i osobnému stretávaniu sa, návštevám, modlitbám 

a povzbudzovaniu. Rok 2022 pre mňa osobne znamená kľúčové rozhodnutie, a to venovať 

sa najmä cirkevnému zboru. Možno nebudeme na všetkých cirkevných podujatiach, 

možno nebudem mať všetky moderné vymoženosti, ale mojím osobným cieľom je, aby 

sme sa v spoločenstvách poznali. Kto čím žije, ako žijú naše deti a naši blízki, čím 

momentálne prechádza naša alebo vaša rodina, nad čím sa trápime, z čoho sa radujeme. 

Apoštol Pavel nám pripomína, že sme jedno telo, a máme spoločne na modlitbách 

a prosbách prechádzať rozličnými starosťami a pokušeniami.  

 

KRSTY 

     V roku 2022 evidujeme 11 krstov, z toho dve pokrstené deti boli zaevidované v iných 

CZ. Oproti minulému roku je to teda pokles o 14. Spolu 9 detí, 3 chlapci a 6 dievčat (23) 

krstov. Rodiny často žiadajú o individuálny krst najmä v sobotu. Je to často z praktických 

dôvodov, nakoľko sa neraz rodina schádza z kútov z celého sveta.   

     Súčasťou krstu je aj krstný pohovor, ktorý trvá asi hodinku. V roku 2022 som sa do 

niektorých rodín vybral osobne, pretože nemali kde nechať svoje dieťatko. Mnohé rodiny 

sú zmiešané. Krstné pohovory sú prevažne prvým zoznámením sa so zborom, následne 

i s členstvom v zbore, či samotnou evidenciou. Stále viac a viac sa ukazuje, že sme v našich 

evanjelických rodinách zanedbali akési systematické vzdelávanie o členstve v zbore. 
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Predpokladám, že 90% ľudí pod 40 rokov netuší, že môžu aktívne zastávať rôzne pozície 

v cirkvi, aktívne slúžiť či podporovať svoj zbor.  

     Bol by som rád, ak by sa nám v CZ podarilo urobiť nejakú osvetu najmä medzi členmi 

zboru, aby staršia generácia odovzdala všetky tie povinnosti a náležitosti na svoje deti 

a aby mladý človek po ukončení strednej či vysokej školy vedel, že platí nielen dane 

a štátne poplatky a je nielen člen športového klubu či hobby klubu, ale aj člen zboru 

s podobnými náležitosťami. Takýto skok v zmýšľaní však vyžaduje naše vlastné 

sebaskúmanie. Ako je to v našej rodine a čo vedia naše deti o cirkevnom zbore. 

    Už  v minuloročnej správe som uvádzal, že je veľmi dobré pre CZ zhromažďovať mladé 

mamičky na Klubíku. Potreba škôlky v mestách sa ukazuje ako permanentná. I tento rok 

predkladám túto myšlienku ako dôležitú výzvu pre CZ v krajskom meste. Verím, že sa nájdu 

členovia CZ, ktorí nájdu odhodlanie slúžiť blížnym už od útleho detstva. 

 

KONFIRMÁCIA 

     Aj v roku 2022 bolo odoslaných z farského úradu takmer 15 pozvánok a prihlášok na 

konfirmačnú výučbu. Reagovali traja. Často sa však prihlasujú deti, ktoré vôbec nemáme 

v evidencii a postupne zisťujeme, že tieto rodiny sa sem prisťahovali, ale stále sa hlásia do 

domáceho zboru. 

     Konfirmačná slávnosť detí sa konala v nedeľu po Vstúpení šiestim deťom, 3 chlapcom a 

3 dievčatám. Dievčatá sa stali súčasťou dorastu, z čoho sa tešíme. Vyrastá nám akási 

dievčenská skupinka a chlapci akosi rezignujú. Možno je to aj signál pre našu spoločnosť, 

že muži sa celkovo vzdávajú tej úlohy byť nielen vo viere „hlavou rodiny.“ 

    V uplynulom roku sa nepodarilo otvoriť skupinku dospelých, ktorí by chceli pristúpiť ku 

konfirmácii. Verím, že nájdeme systematický spôsob, ktorý sa udomácni tak, aby aj dospelí 

mohli absolvovať cyklus stretnutí, ktorý sa stane akousi tradíciou.  

  

SOBÁŠE 

     V roku 2022 sme mali 2 sobáše  (7 v roku 2021). Jeden sobáš bol evanjelický. Stále 

častejšie prijímam telefonáty, kde sa snúbenci alebo akýsi ich sobášny agent telefonicky 

informuje, či som ochotný vykonať sobáš, či sa môže sobáš hlavne konať mimo kostola, 

a čo všetko je potrebné urobiť. Na všetky otázky sa nedá odpovedať telefonicky. Nakoľko 

„evanjelický sobáš“ má hlbší zmysel a význam, ako povedať si áno pred úradníkom. 

     Počas môjho študijného pobytu USA som sa zúčastnil s domácim farárom niekoľkých 

sobášov mimo kostola. Určite to má svoje „pre a proti“. Myslím si osobne, že sa tomu 
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nevyhneme, nakoľko aj dnes sa už hľadajú kompromisné riešenia. Osobne by som bol 

radšej, keby sa aj na úrovni cirkvi čím skôr táto problematika vyriešila.  

     Pre lepšiu informovanosť ešte uvediem, že so snúbencami väčšinou absolvujem 5 

stretnutí, na ktorých sa snažíme spoločne sa pozrieť na manželstvo z viacerých uhlov 

pohľadu. I tu je neustály priestor na zlepšovanie, vzdelávanie si osobnej odbornosti.  

 

POHREBY 

     V sledovanom roku  sme vykonali 26 pohrebných rozlúčok (22) členov. Vyprevadili sme 

11 bratov a 15 sestier. S pokojom Božím sme vyprevadili dlhoročného presbytera Jána 

Beňa a tiež najstaršiu členku cirkevného zboru Zuzanu Máhrikovú.  

 Neraz sa stáva, že pozostalá rodina žiada vyprevadiť svojho blízkeho „evanjelickým 

spôsobom“, ale následne všetci z rodiny sú iného vyznania. To vplýva aj na „pohrebný 

obrad“, kde sa z lúčiaceho spoločenstva stáva skôr akýsi obradný proces, ktorý vedú farár 

a kantor. Má to veľký dopad na spev, na liturgické spevy, vzdychy či vyznania, ktoré 

ostávajú možno nepochopené. I tu hľadáme spôsob a riešenie, ako i v mestskom prostredí 

zachovať kontinuitu s pohrebnou agendou ECAV.  

 

DO ZBORU A ZO ZBORU, VSTUP A VÝSTUP 

     V tomto roku evidujeme 19 (1) odhlásených členov a 10 (19) prihlásených. Do kategórie 

výstup zo zboru sme zaradili 32 členov, ktorých sme identifikovali napr. ako zosnulých 

a pochovaných v iných CZ. Viacerí naši členovia po produktívnom veku strávenom v meste 

sa presťahovalo na vidiek, alebo do rodných krajov. Hoci nás mrzí ich odchod, sme radi, že 

nezabúdajú ani na zborovú evidenciu.  

     V roku 2022 sme zaznamenali aj väčšie nároky na informovanosť. Mnohí využívali 

informácie z web stránky a pýtali sa na možnosť, ako uhradiť cirkevný príspevok cez 

elektronické bankovníctvo. Vplyvom zvýšenia príspevku sme zaznamenali tiež vyjadrenie 

niektorých rodičov, že viac nebudú platiť za svoje deti, nakoľko žijú na inom mieste. Krstom 

sa každý stáva členom zboru, cirkvi a následne je súčasťou evidencie. Veríme, že 

i v budúcom období budeme vedieť bližšie identifikovať akési dvojité členstvo alebo 

„fiktívne“ členstvo. Tiež optimisticky dúfame, že  2 538 evanjelikov v Nitre a okolí budeme 

schopní osloviť aj misijnou a mimozborovou činnosťou.  

 

ŠTATISTIKA CZ 
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Počet členov 

Kartotéka k 31.12.2022 1410 

Sčítanie 2538 

Krsty 

Spolu 9 

Chlapci 3 

Dievčatá 6 

Dosp. 0 

Konfirmácia 

Spolu 6 

Chlapci 3 

Dievčatá 3 

Dosp. 0 

Sobáše 

Spolu 2 

Evanj. 1 

Krížne 1 

Požehnanie manž. 

Spolu 0 

Evanj. 0 

Krížne 0 

Pohreby 

Spolu 26 

Muži 11 

Ženy 15 

deti do 7 r. 0 

Do/Zo zboru 

Prihl. 10 

Odhl. 19 

Vstup/Výstup ECAV 

Vstup 0 

Výstup 32 

  

Členovia 25 

Zasadnutia 12 

Večera Pánova 

Celkom 1471 

Chrám 

Muži   506 

Ženy   951 

Spolu   1457 

Doma 

Muži   2 

Ženy   3 

Spolu   5 

Nemoc.-soc. Zariadenia 

Muži   2 

Ženy   7 

Spolu   9 

Hlavné služby  Božie 

Počet za rok 106 

Priemer. účasť 72 

Slávnosť 1. slávnosť 

Vianoce 500 

V.noc 189 

Svätoduš.sviatky 177 

Ost. sviatky 

Štedrý večer 400 

Pam. reformácie 35 

Starý rok 87 

Nešporné SB 

Počet za rok 0 

Pr.účasť 0 

Večerné SB 

Počet za rok 0 

Pr.účasť 0 

Stredtýžd. SB 

Počet za rok 21 

Pr.účasť 13 

Advent.večierne 

Počet za rok 1 

Pr.účasť 14 

Pôstne večierne 

Počet za rok 6 

Pr.účasť 15 



 

 

11 

 

Mlád.SB 

Počet za rok 13 

Pr.účasť 35 

Deti - DB 

Počet za rok 30 

Pr.účasť 12 

Dorast 

Počet za rok 20 

Pr.účasť 7 

Mládež - SEM 

Počet za rok 0 

Pr.účasť 0 

Bibl.hod.-dosp. 

Počet za rok 21 

Pr.účasť 8 

Ženy - SEZ 

Počet za rok 6 

Pr.účasť 20 

Iná činnosť 

Počet za rok 60 

Pr.účasť 25 

Rodiny - RoS 

Počet za rok 6 

Priemer. účasť 30 

Počet skupiniek 1 

Modl.spol.-MoS 

Počet za rok 0 

Pr.účasť 0 

Modlit.týždne 

Počet za rok 2 

Pr.účasť 70 

Spevokol 

Počet skupín 1 

Počet členov 25 

Hud.skupiny 

Počet skupín 0 

Počet členov 0 

Past.návštevy 

Počet za rok 27 

Počet kňazov 1 

 

PASTORÁLNE NÁVŠTEVY 

     Niekto povie, že 27 pastorálnych návštev a rozhovorov nie je veľa. Určite by ich mohlo 

byť viac, ale to by každý deň musel mať ešte o pár hodín viac. Teší ma, že po troch rokoch 

pôsobenia majú tel. číslo v domovoch seniorov aj v hospici a často zavolajú a požiadajú 

o rozhovor aj opatrovatelia alebo zdravotné sestry. V súčasnosti je v evanjelických 

rodinách akosi menej zaužívané zavolať farára do domácnosti k „poslednému pomazaniu“. 

Môžem to porovnať len s vidieckym prostredím, kde som predtým pôsobil.  

Niektoré návštevy sa stávajú takými milými stretnutiami, a iné veľmi napätými čeliac 

bolesti a smrti, kde ľudia túžia „sa vyspovedať“ a prijať sviatosť Večere Pánovej.  

     Pastorálne návštevy sú väčšinou spontánne, alebo vyplývajú z telefónneho rozhovoru. 

Teší ma i skúsenosť, keď v absolútnej anonymite prídu na farský úrad ľudia, ktorí sa túžia 

porozprávať o veľmi vážnych a osobných veciach. Na mnohé problémy a starosti nie sú 

odpovede. Verím však, že modlitba a hľadanie pomoci u Hospodina je cesta, ako nájsť silu.  
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Výchovná činnosť 
NÁBOŽENSKÁ VÝCHOVA 

    V školskom roku 2021/2022 bolo prihlásených na ev. náboženstvo 53 žiakov. 

Náboženstvo sa vyučuje na školách každý deň popoludní o 14:00 a na stredných školách 

nulté hodiny o 7:05 v stredu a v piatok. Vyučovanie nebolo umožnené v dvoch školách, kde 

riaditelia odmietli z dôvodu miešania žiakov alebo z dôvodu nízkeho počtu žiakov vyučovať 

ev. náb. výchovu. Negatívnu skúsenosť máme na ZŠ Nábrežie mládeže alebo na ZŠ 

Fatranská, kde riaditeľ školy nakoniec neumožnil vyučovanie náboženstva. Niektoré ZŠ sa 

vyjadrili v zmysle, že sa vyučuje katolícke náboženstvo a tak je žiakovi umožnené 

navštevovať predmet náboženstvo, ak je veriaci.  

     V roku 2022/2023 sa prihlásilo na náboženskú výchovu 44 žiakov. Vyučovanie sa 

podarilo otvoriť na ZŠ Zobor, ZŠ Škultétyho, ZŠ Topoľová a dvoch gymnáziách. Evidujeme 

individuálny záujem o vyučovanie náboženstva na školách, opakovane však musím 

konštatovať, že ak sa v škole nenájde záujem aspoň 12 žiakov o vyučovanie evanjelického 

náboženstva, tak škola má nárok predmet nevyučovať. 

     Rád by som uviedol, že v momentálnej situácii je najlepším možným riešením pre 

rodičov pravidelné navštevovanie vyučovania detskej besiedky. Na stretnutiach učiteľov 

detskej besiedky som vysvetlil situáciu a prosil, aby sa deťom dostával kvalitný „duchovný 

chlieb“ a aby deti dostali čo najviac biblických príbehov práve pre absentujúce 

náboženstvo na školách.     

 

KONFIRMÁCIA 

     Konfirmačné vyučovanie prebieha pravidelne v piatok okolo 15tej. Trvá  dve vyučovacie 

hodiny. Cieľom vyučovania je prejsť si učebnú látku z knihy Verím a sľubujem. Mnoho detí 

však nenavštevuje náboženskú výchovu, nakoľko nie na každej škole je to možné. Následne 

deťom chýbajú základné biblické znalosti. Následne je náročné deťom vysvetľovať 

zhrňujúci katechizmus alebo hlboký význam pokánia, spovede a Večere Pánovej.  

     Napriek všetkým okolnostiam „bojujeme“ o každého mladého človeka vo veľkej 

konkurencii voľnočasovej zábavy a webového priestoru. V mestskom prostredí deti 

navštevujú množstvo krúžkov neraz i profesionálne. Keďže rodičia finančne investujú do 

rozvoja detí, uprednostňujú ich rozvoj na krúžkoch. Často sa stáva, že musíme robiť akési 

ústupky či kompromisy.  
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     V súčasnosti navštevuje druhý ročník 11 detí a prvý ročník 7 detí. Teším sa z toho, že 

v roku 2022 sa nám podarilo zúčastniť sa seniorátnej športovej olympiády konfirmandov, 

v septembri sa nám zas podarilo u nás, v cirkevnom zbore, zorganizovať seniorátne 

stretnutie konfirmandov. V roku 2023 plánujeme obnoviť aj“ konfivíkendovky“, ktoré sa 

pre opatrenia nekonali.  

     Ďakujem všetkým rodičom, ktorí si uvedomujú, že aj ich dieťa potrebuje pochopiť, prečo 

je tu zbor a cirkev a že okrem osobnej dôvery potrebujú cirkev a odpustenie hriechov. 

Teším sa, keď sa sami rodičia vyjadria, že aj s „tou otravnou dvojročnou konfirmačnou 

prípravou“  sa predsa len ich dieťa posunie, počuje Božie slovo a vníma zmysel Kristovej 

cirkvi v tomto svete. 

 

BIBLICKÉ HODINY 

 V roku 2022 sme mali biblické hodiny  pravidelne vo štvrtok o 16:45 a v zimnom čase 

o 15:45. „Večer s Bibliou“ sme venovali od januára do júna Evanjeliu podľa Jána, od 

septembra sa zaoberá naša skupinka Skutkami apoštolov. Na stretnutie prichádzalo 

striedavo do 13 sestier, v priemere sa stretávame 7. Smutným obrazom je najmä absencia 

mužov a nezáujem o hlbšie skúmanie Biblie. Na jednej strane to vôbec nie je zlé, že sa 

vytvorila takáto skupinka sestier, neznamená to však zákaz pre bratov. 

     Do pozornosti dávam aj online biblické hodiny či už vzdelávacieho centra EMC alebo 

spoločenstva žien. Počas pandémie nahrávali videá rôzne spoločenstvá a jednotlivci, ktorí 

sa snažili vysvetľovať biblické pravdy. Aj tu treba byť obozretný a pokúsiť sa korigovať aj 

online zvesť reálnym životom v spoločenstve a službou evanjelia v praxi.  

 

VYSOKOŠKOLSKÁ MLÁDEŽ 

 Letný semester školského roku 2022 bol obmedzený najmä online vzdelávaním. 

Viacerí členovia bývalej VŠ mládeže ukončili štúdium a na bohoslužbách stretávame jednu 

sestru, ktorá pravdepodobne načas ostala v Nitre. Zimný semester roku 2022 bol novým 

impulzom pre prácu s mládežou. Na prvé októbrové stretnutie prišlo takmer 10 

vysokoškolákov. Do služby pre vysokoškolákov sa zapojil aj Adam Zmeko. Zároveň sa vo 

Zvolene konala konferencia, ktorá sa zaoberala službou pre vysokoškolákov najmä 

v krajských mestách. Na internátoch fungujú pastoračné centrá, kde by mohla mať 

zastúpenie aj evanjelická cirkev. Je iné pôsobiť priamo vo vysokoškolskom prostredí, ako 

vyťahovať mladých z komunity a ťahať ich do anonymného spoločenstva kostola. Dúfam, 

že letný semester 2023 prinesie možnosť stretávať sa aj na VŠ mládeži.   
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Vnútromisijná činnosť 
RODINNÉ SPOLOČENSTVO – manželia Marek a Jarka Konkušovci 

     V roku 2022 sa rodinné spoločenstvo stretlo šesťkrát. V januári až marci sa stretnutie 

kvôli Covidu nekonalo, prvé spoločné stretnutie bolo v apríli na rodinnej grilovačke vo 

farskej záhrade. V júni sme privítali pána farára Romana Dovalu s rodinou, ktorí pre nás 

pripravili výborný koncert a tiež bublinkové predstavenie pre deti. Stretnutia sa zúčastnili 

nielen rodiny, ale aj jednotlivci z CZ. V ten istý mesiac sa nám podarilo zorganizovať prvú 

rodinnú víkendovku v Kokave nad Rimavicou. Zúčastnili sa jej štyri rodiny. Zamýšľali sme 

sa nad témou „Hrdinovia viery“, s dvoma piesňami sme vystúpili aj na Službách Božích v 

kostole v Kokave nad Rimavicou. Strávili sme požehnaný čas pri spoločných piesňach, 

rozhovoroch, výletoch a rôznych aktivitách. Sme radi, že aj naše deti mohli utužiť vzájomné 

priateľstvá. V septembri sa v Nitre konalo seniorátne stretnutie rodín, kde nám na tému 

„Manželstvo“  poslúžil brat Ľuboš Hasič. Rodinné stretnutie nám v novembri obohatila 

rodina Filová zo Sv. Jura. Porozprávali nám o tom, ako slúžia v cirkevnom zbore, v zborovej 

diakonii, aké to bolo vyrastať v rodine ev. biskupa a ako zapojiť deti do života CZ. Rok 2022 

sme ukončili predvianočným rodinným popoludním. Tešíme sa na ďalšie spoločné 

stretnutia v poslednú nedeľu v mesiaci a srdečne pozývame medzi seba aj ďalšie rodiny. 

 

KLUBÍK – Ika Valentová 

     Klubík v roku 2022 fungoval iba do letných prázdnin. Cez leto sme uskutočnili denný 

detský tábor s témou Ryby, rybky, rybičky s počtom 9 detí. Detičky sa učili cez biblické 

príbehy o tom, ako malý chlapec pomohol nasýtiť 5-tisícový dav ľudí, o búrke na mori a 

Ježišovom pokoji a nakoniec o tom, ako aj my môžeme byť rybármi ľudí. Od septembra 

Klubík po 6-tich rokoch, žiaľ, nefunguje. (správu podala Lucia Proksová) 

 

BESIEDKA – Lucia Proksová 

    Detská besiedka sa realizovala každú nedeľu okrem prázdnin. V období od januára do 

júna sme sa venovali Pánovi Ježišovi a od septembra preberáme chronologicky za sebou 

Starú zmluvu. Tohto roku vyučujú detskú besiedku: Lucia Proksová, Milica Boženíková, 

Barbora Kmeťová, Miroslava a Patrik Vojtekovci malé deti a Lucia Kudročová veľké deti cca 

od 4. ročníka základnej školy.  
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Sme vďační Pánu Bohu, že sme mohli uskutočniť denný detský tábor v rozsahu 5 dní, 

ktorého sa zúčastnilo 32 detí. Tematicky sme sa zaoberali objavmi, ktoré zmenili svet, boli 

sme na výlete v Hvezdárni v Hlohovci, na farme Madonan v Bojničkách a v Slovenskom 

poľnohospodárskom múzeu. Deťom sa počas prázdnin vytvoril nový priestor v 

„Besiedkárni“. Pribudol nový koberec, sedačky a stolíky. V októbri - mesiaci úcty k starším 

sme vyrábali darčeky pre starších členov nášho zboru. Počas adventu naše deti recitovali 

básničky a zapaľovali adventný veniec, na Štedrý večer deti vystúpili s vianočným pásmom. 

 

DORAST, MLÁDEŽ (KLUB MM) – Aninka Otepková 

     Na začiatku roka 2022 sme pokračovali v karanténnom režime stretnutí. Stretávali sme 

sa každý piatok o 17.00 online. Približne v marci sme sa konečne stretli v kostole. Na 

mládež nás chodí približne 10 a väčšinou to sú dievčatá. Na záver školského roka sme 

2.7.2022 zorganizovali grilovačku vo farskej záhrade. Taktiež bol v auguste letný tábor. 

Trval 4 dni (9.-12.8.2022) a boli sme ubytovaní v Jabloňovciach. Počas týchto dní sme stihli 

výlet do Banskej Štiavnice, na Sitno a aj na jazero Počúvadlo. Téma tábora bola "Cesta". 

Od septembra v novom školskom roku sme pokračovali v pravidelných piatkových 

stretnutiach. 11.11.2022 sa uskutočnilo seniorálne stretnutie mládeže a dorastu práve v 

našom kostole. Prišlo približne 80 ľudí. Malo veľký úspech a tešíme sa na podobné akcie. 

Rok 2022 sme zavŕšili tradičnou vianočnou balíčkovou mládežou. 

 

SPOLOČENSTVO EVANJELICKÝCH ŽIEN – Jana Kilianová 

     Spoločenstvo evanjelických žien sa stretávalo každú prvú stredu v mesiaci pri čítaní 

Biblie. Keďže sa začiatkom roka udial prílev Ukrajincov, SEŽ bolo pri tom a snažilo sa 

pomôcť pri zabezpečovaní materiálneho vybavenia Jabloňoviec - strediska, kde sa 

očakávalo, že sa Ukrajinci ubytujú. Pomohli sme nájdením pračky a chladničky. Taktiež bola 

zorganizovaná zbierka šatstva na pomoc Ukrajincom, a jej následné odovzdanie prebehlo 

v priestoroch kostola. Tiež sme pomáhali s nákupom základných potravín pre rodiny, ktoré 

boli ubytované v kaplánskom byte. SEŽ sa snažilo založiť tradíciu Návštevnej služby v 

doliečovacom zariadení na Zobori, čo však napokon bolo prekazené zrušením návštevných 

hodín v nemocniciach. Podieľalo sa na príprave balíčkov pre Ukrajincov, ktoré boli 

doručené do najviac postihnutej oblasti Charkov. Pred Vianocami sa v spolupráci s 

nitrianskou diakoniou podarilo obdarovať klientov diakonie nášho CZ, kedy viacerí členovia 

nášho zboru pripravili krabicu plnú darčekov alebo prispeli finančnou sumou na jej 

zakúpenie. Naše spoločenstvo sa spolupodieľalo na príprave prvej “Káve po kostole”, čo 
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bola skvelá príležitosti na rozhovor s ostatnými členmi zboru. SEŽ taktiež zorganizovalo 

návštevu Múzea Martina Luthera v Bratislave, čo bolo príjemným osviežením po dlhej 

dobe Covidu, kedy sme sa nemohli stretávať a navštevovať múzeá. Tiež sme sa zúčastnili 

celoslovenských pracovných stretnutí SEŽ, či už toho v Ružomberku alebo online stretnutí, 

kde sme riešili najmä štatút SEŽ. V decembri sme zorganizovali návštevu nitrianskej 

synagógy s komentovanou prehliadkou, čo sa stretlo s pozitívnou odozvou. V ďalšom roku 

by sme chceli v organizácii návštev synagóg na Slovensku pokračovať. Život SEŽ sa v tomto 

roku orientoval aj na online priestor, kde sa uskutočnili každý mesiac online BH SEŽ, 

ktorých sa zúčastnili zaujímaví hostia. Ďakujeme Pánu Bohu za Jeho vedenie a lásku, ktorej 

sa nám dostalo počas týchto aktivít. Odovzdávame sa do Jeho rúk a dúfame, že náš život 

bude naďalej formovať. 

 

SPOLOČENSTVO MAMIČIEK – Milica Boženíková 

     Skupinka mamičiek sa stretáva pravidelne, vždy v tretiu stredu v mesiaci o 17:00. 

Stretáva sa nás priemerne 7. Jedným z hlavných cieľov tohto spoločenstva je vzájomné 

zdieľanie sa, povzbudzovanie vo viere a rozhovory, ktorých hlavnou témou je výchova detí, 

radosti, či starosti v našich rodinách. Spája nás spoločná túžba viesť naše rodiny podľa 

Božích princípov. Túžime po manželstvách, ktoré budú postavené na pevných základoch 

Božieho Slova a naše deti chceme vychovávať tak, aby pre nich bola viera v živého Pána 

najväčšou istotou v živote. Spoločne sa zamýšľame nad nejakým biblickým textom a 

stretnutia končíme na spoločných modlitbách, kde sa vzájomne modlíme-ďakujeme i 

prosíme za aktuálne potreby v našich rodinách.  

     Toto spoločenstvo má predovšetkým poskytnúť veriacim ženám - matkám priestor, kde 

sa môžu vzájomne rozprávať o každodennom živote a veciach, ktoré žijú a to všetko v 

kontexte viery a povzbudiť sa v tom, kde nájsť občerstvenie na každý deň – v Božom Slove. 

Viaceré mamičky z tohto spoločenstva sú aktívne vo vyučovaní detskej besiedky, spolu so 

svojimi rodinami sú tiež súčasťou Rodinného spoločenstva ROS. Radi sa zapájame do 

projektov ako je výroba vianočných krabíc, pre deti, či  pre seniorov. V uplynulom roku 

mnohé prispeli, či už finančne, alebo materiálne na podporu rôznych potrieb súvisiacich s 

vojnou na Ukrajine. Rady medzi nami privítame aj ostatné mamičky, túžiace po oddychu 

pri Božom Slove a spoločných rozhovoroch. 

 



 

 

17 

 

SPOLOČENSTVO MUŽOV – Ján Huba 

     V roku 2022 sme sa, vzhľadom na pandemickú situáciu, stretli len 6-krát. Spoločenstva 

sa zúčastňuje 10 – 20 bratov. Prvé sa konalo 25. apríla. Navštívili sme Štitárske drevené 

kríže a mali sme možnosť stretnúť sa s pani Juríkovou, iniciátorkou a autorkou malieb na 

jednotlivých krížoch. Článok o tomto milom podujatí bol publikovaný v Otvorenej náruči, 

na celocirkevnom portáli a v novinách Zbehy informujú. Druhé stretnutie spoločenstva sa 

konalo 23. mája. Naším hosťom bol br. Vladimír Ticháň, zborový farár v Kokave nad 

Rimavicou. Vo svojom duchovnom slove sa zameral na ambivalentnosť symbolov baránka 

a barana v Písme. Potešil nás hrou na fujare a spevom. Tretie spoločenstvo sa konalo 27. 

júna. Na tému Viera a medicína hovoril náš zborový presbyter – MUDr. Vladimír Záhradník. 

Základom mu bol citát z Písma „Umenie liečiť je tiež darom od Najvyššieho“. Po 

prázdninovej prestávke sme medzi nami 26. septembra privítali presbytera CZ Trenčín, 

zootechnického výskumníka a hodnotiteľa dojníc Ivana Pavlíka. Téma znela – Kresťanstvo 

a gazdovanie. Poukázal napr. na skutočnosť, že v zahraničí (Rakúsko, ČR) každá výstava 

zvierat začína požehnaním zvierat a modlitbou. 24. októbra naše spoločenstvo privítalo br. 

seniorátneho dozorcu DNS Štefana Bosáka. Stretnutie malo hlavné motto „Putovanie do 

(ne)známa“ a v jeho podaní malo aj silný duchovný rozmer, aj nás šokovali možnosti 

modernej lodnej kontajnerovej dopravy, ktorej sa profesionálne venuje. Novembrové 

stretnutie sa konalo 28.11. Na tému „Odvaha v službe rodiny Bancíkovcov“ z Kokavy nad 

Rimavicou. O vnútornej sile Samuela Bancíka a jeho vnučky – prvej ev. farárky Darinky 

Bancíkovej hovorili členovia predsedníctva nášho CZ br. farár Boženík a zborový dozorca. 

Pozvánky na spoločenstvo a fotografie zo stretnutí sú publikované na facebookovom 

profile ECAV Nitra. Pozývame vás k jeho sledovaniu. A hlavne do nášho spoločenstva. Je tu 

vždy príjemná atmosféra. 

 

OTECKOVIA – Ondrej Proksa 

Jer 17,7 Požehnaný je muž, ktorý dôveruje Hospodinovi a ktorého nádejou je Hospodin. 

     Skupinka oteckov pokračovala aj v roku 2022 vždy v druhú stredu v mesiaci. Začiatkom 

roka sme boli nútení sa stretávať iba online, ale postupne s uvoľňovaním opatrení a 

zlepšovaním situácie sme prešli na stretávanie sa naživo. Skupinka oteckov je miesto, kde 

môžeme spoločne s Bohom a ostatnými otcami prežívať radosti a starosti rodinného a 

otcovského života. Na to, aby sme mohli byť lepší manželia a otcovia, potrebujeme rásť vo 

vzťahu s Bohom aj my. 
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     Obsahovo sme skupinku oproti minulému roku obohatili o spievanie mládežníckych 

piesní, resp. piesní zo spevníka. Keďže sme prešli z online priestoru do kostola, s radosťou 

sme zostávali v kostole niekedy viac ako 2 hodiny. Mohli sme sa viac zdieľať, prípadne mať 

dlhšie a kvalitnejšie modlitby. Sme vďační Bohu, že sme sa v priebehu roku stretli celkovo 

10-krát v kostole. Skupinku pravidelne navštevuje 6-7 mužov. 

     V období od januára do júna sme dokončili tematický okruh z Evanjelia podľa Matúša 

(inšpirovaní knihou Cirkev - Božia škola), ktorý sme začali na začiatku minulého školského 

roku. Biblické zamyslenia si pre nás pripravoval br. Farár Ivan Boženík. Od septembra sa 

pri témach striedali rôzni rečníci - napr. br. Marek Konkuš alebo hosť z CZ ECAV Trnava br. 

Jozef Grexa ml. Postupne sme sa počas roku venovali týmto témam: Smietka v srdci - brvno 

v oku, Usilovnosť kontra lenivosť, Modlitba Pánova, Skúška dôvery - Búrka na mori, Byť 

soľou a svetlom sveta, Nádej, Rodina a služba. 

     Na úvod roku 2022 nás čakala trojkráľová prechádzka na Kalváriu a čas s deťmi v kostole. 

V marci sme v rámci skupinky oteckov zorganizovali večer chvál a modlitieb za Ukrajinu s 

hosťom - vojakom Milanom Lalúchom. Školský rok sme odštartovali večerom svedectiev a 

chvál v besiedkárskej miestnosti.  Počas Veľkej noci sme mohli poslúžiť pri čítaní pašií. Od 

apríla, ako sa začali opäť stretávať muži, sme sa zopárkrát spoločne zúčastnili na týchto 

akciách s cieľom prepájať spoločenstvo mužov a oteckov. Spolu s našimi manželkami sme 

radi poslúžili aj pri prvej „káve po kostole“, ktorú sme v zbore mali v novembri. 

    S oteckami sa veľmi radi stretávame aj mimo skupiniek. V marci sme strávili príjemný 

večer pri bowlingu. Počas denného letného tábora detí sme sa viacerí oteckovia pridali na 

výlet do Hlohovca. Na konci prázdnin sa niektorí z nás zapojili do pomoci pri renovovaní 

besiedkárskej miestnosti s potešením, že to robíme aj pre naše deti. 

 

NITRIANSKY EVANJELICKÝ SPEVOKOL – Danica Bobčeková  

    V roku  2022   náš   štvorhlasný spevokol  naďalej  pracuje  pod  vedením  Mgr. Márie  

Mišunovej. Spevokol sa stretáva 1x v týždni. Toho času máme v spevokole 21 členov. V 

našom spoločenstve sme vďační Pánu Bohu, že sa naše rady  rozrástli o nových členov  v 

spevokole, ktorí majú radosť  zo zborového  spevu a  služby, že piesňou oslavujeme Pána.  

Privítali sme ich  slovami  evanjelistu  podľa Lukáša (10,2) „ Žatva je veľká, ale robotníkov 

je málo. Proste  preto Pána žatvy, aby poslal robotníkov na svoju žatvu!“  Rok 2022 bol po 

dlhej pandémii veľmi náročný na spontánne podujatia aj pre preložené  aktivity, ktoré sa 

počas predošlého roku nemohli  uskutočniť.  Mali sme pocit, akoby sa vrece roztrhlo 

s podujatiami a náš dych nestíhal po dlhej prestávke. V našom spoločenstve sa to  

odzrkadlilo na dochádzke pri nácvikoch. Z toho dôvodu nácvik nových skladieb bol 
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náročnejší. Cez to všetko sme počas roka poslúžili všade tam, kde môžeme prispieť k 

slávnostnej atmosfére.  

     Spevokol vystúpil celkove 9-krát, počas SB 4 krát. Ostatné podujatia  - 17.6. Benefičný 

koncert Zväzu postihnutých. 5.9. nás navštívil spevokol z Diakoviec  - Krédo, kde sme si 

spravili spoločný nácvik, k blížiacemu podujatiu v Galante, kde sme spievali spoločne 3 

piesne. 10.9. v Galante ZD na 75. Výročí presídlenia Slovákov z Dolnej zeme.  Podporili  sme 

spevom (prekrásnych  piesní  Royových  sestier) zborové  podujatie - Príbeh  kávy  Augusta  

Roya. Dňa 8.10.2022 sme v našom chráme privítali účastníkov Festivalu chrámovej piesne 

(6 speváckych zborov). Pri tejto príležitosti „Chválime ťa, Bože„ bolo slávnostné uvedenie 

nových zborníkov – zborových spevov  ECAV. Ešte by som sa chcela poďakovať všetkým, 

ktorí prispeli pomocou k zdarnému priebehu uvedenej akcie. Žijeme v nádeji, že medzi nás 

privítame nových členov spevokolu. Prajeme si do budúceho roku hodne zdravia 

duševného aj telesného a hlavne to, aby sa náš Pán skoro vrátil medzi nás.    

 

ZBOROVÉ STRETNUTIA, VÝLETY, NÁVŠTEVY  

    V rámci rodinného spoločenstva bolo zorganizované zborové popoludnie. Konalo sa pri 

príležitosti Dňa detí a bolo venované rodinám a deťom. S hudobným programom vystúpila 

rodina Dovalová s projektom „podľa Božej mapy“. Po občerstvení nasledovali súťaže pre 

deti a bublinkovanie. Ďalšie zborové popoludnie sa konalo v septembri s názvom „príbeh 

kávy Augusta Roya“. Pavel Trúsik predstavil život a dielo sestier Royových. Popoludnie 

doplnilo výborné spoločné občerstvenie, skvelá káva a tiež piesne sestier Royových 

v podaní zborového spevokolu. 

     Rok 2022 bol skutočne bohatý na zborové, seniorátne, dištriktuálne či celocirkevné 

podujatia. 3. júla sa v Kežmarku konali celocirkevné dni, jednodňového výletu sa zúčastnilo 

15 účastníkov. Už tradične sme sa spoločne vybrali na Branč. K 12 účastníkom sa následne 

pridala aj rodina Otepková, od ktorej sme prijali pozvanie na občerstvenie formou gulášu 

a bohatých stolov. Teším sa, že sa pridávajú ďalší a v rámci komfortu volia aj individuálnu 

dopravu.  

     V júli a v septembri sa konali služby Božie v prírode, ktoré organizuje západný dištrikt 

ECAV. Niektorí sa individuálne zúčastnili stretnutia v Kremnici. V septembri v Galante 

vystupoval aj zborový spevokol. Na zájazd sme sa vydali autobusom. Početná skupina sa 

17. septembra vybrala aj na seniorálny deň v Jabloňovciach. 

     Koncom augusta sme mali v našom chráme milú návštevu z CZ Plavé Vozokany. S. 

farárka Michaela Ravasz Pogányová, koordinátorka DNS, spolu so sestrami z CZ strávili 
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príjemné chvíle aj pri prechádzke Nitrou a prehliadke nitrianskeho hradu. Zaznelo Božie 

slovo na tému vďačnosť a chvíle zdieľania.  

     V októbri sa uskutočnil zborový výlet, kde nás bolo spolu 35. Navštívili sme krásy 

Novohradu. Konkrétne sme navštívili mestské múzeum Lučenec, taktiež obnovenú 

židovskú synagógu. Následne sme sa vydali do CZ Budiná a potom sme navštívili hrad Divín. 

Večer sme strávili čas pri večernej pobožnosti v CZ Lučenec. Nedeľné SB sme navštívili v CZ 

Dobroč a popoludní sa uskutočnila prehliadka zámockého kaštieľa Halič. Mnohí boli 

prekvapení z pekného prostredia a zároveň zo skromných podmienok domácich. Prežili 

sme požehnaný čas s bohatým programom. 

     Celkovo možno konštatovať, že každý mesiac sa uskutočnilo nejaké podujatie či už pre 

všetkých členov CZ alebo jednotlivých spoločenstiev. Veľmi obľúbené sú vonkajšie aktivity 

počas jari a jesene.  

 

Modlitebné spoločenstvo – hľadajúci ? 

     Božie slovo nás povzbudzuje, aby sme všetko predkladali nášmu Otcovi Nebeskému 

a aby sme úprimne prosili vo všetkých modlitbách a prosbách. Keď Pán Ježiš vyhnal 

peňazomencov z chrámu, akoby sa naplnilo slovo „neprestajne sa modlite”. Bolo by dobré, 

ak by sme dokázali vytvoriť aj spoločenstvo modlitebníkov, ktorí by držali náš cirkevný zbor 

na modlitbách. Je mnoho vecí, v ktorých upadáme, klesáme a potrebujeme predovšetkým 

Božiu pomoc. Určite to nechápeme ako „skutkárčenie“, že by Hospodin konal „na naše 

prosby“. Modlitby nás však formujú a v zdravom spoločenstve by mala byť aj zložka, ktorá 

hojí a lieči rany, ktorá sa dokáže ponížiť a prosiť, keď všade inde chýba pokora.   

 

Zhrnutie a poďakovanie 

     Rád by som v tomto bode správy poďakoval aj jednotlivým vedúcim našich 

spoločenstiev za ich aktívnu službu evanjelia. Za ich službou sa skrýva praktická a neraz 

i finančná pomoc. Prevzali istú časť zodpovednosti za cirkevný zbor a nesú bremeno služby. 

Pán Ježiš povedal, že to jarmo je ľahké. Prajem im, aby mali stále zmysel pre radosť z toho, 

čo prináša služba Kristovi na úkor rodiny či osobného života. 

     Verím, že sa do služby zapoja i ďalší. Najmä si želám, aby čas v spoločenstve začali tráviť 

viacerí členovia zboru a využili láskavú a ochotnú službu dobrovoľníkov. 
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Administratívna činnosť 
REGISTRATÚRNY DENNÍK  

     V roku 2022 sme evidovali v registratúrnom denníku došlú a odoslanú poštu vrátane 

faktúr. K 31.12. Evidujeme 284 záznamov. Sestra  účtovníčka si vedie evidenciu faktúr 

samostatne. Zborová diakonia si vedie osobitnú evidenciu a došlú poštu. V roku 2022 sa 

podarilo vytvoriť aj archív účtovných dokladov, pošty a evidencie majetku. Dokumenty, 

ktoré podliehajú archivácii, sú tak zhromaždené v archíve pri kancelárii a tiež v miestnosti 

sakristia. Revízna komisia tiež vykonala kontrolu zmlúv a majetku a vytriedila dokumenty 

a spisy, ktoré podliehajú evidencii podľa aktuálnosti a platnosti. 

     Od novembra v cirkevnom zbore vypomáha cez projekt Evanjelickej diakonie na dohodu 

o brigádnickej činnosti študentka obchodnej akadémie. Práve jej prítomnosť a činnosť 

pomohla zvládnuť náročné obdobie po mojom úraze po administratívnej stránke. Všetku 

poštu, náležitosti, emailovú komunikáciu sme zvládli práve vďaka tejto výpomoci.   

 

VEDENIE MATRÍK a ŽIADOSTI O VÝPISY Z MATRÍK  

V roku 2022 sa pokračovalo v zmysle aktualizovaného GDPR ECAV Nitra. Ako CZ 

spracovávame osobné údaje a tie zapisujeme do matrík. Od roku 2023 je založená nová 

matrika zosnulých a pochovaných. Pravidelne aktualizujeme aj tlačivá k benediktórnym 

udalostiam. Údaje sú spracované do kartotéky a matriky. Súčasťou agendy je aj 

vybavovanie výpisov z krstov alebo konfirmácií, ktoré spracovávame na základe písomnej 

žiadosti členov zboru.   

 

EVIDENCIA ČLENOV - KARTOTÉKA  

     V roku 2022 sme pokračovali so spracovávaním nových dotazníkov ECAV Nitra. Do tohto 

času máme cca 400 dotazníkov. Na základe týchto bola vytvorená aj emailová databáza 

členov CZ. Naším cieľom nie je zahlcovať členov CZ zbytočnosťami, naopak, nájsť systém, 

ako budeme môcť pravidelne v cykloch členov CZ informovať o tom, čo sa deje v CZ. Počet 

zaevidovaných členov k 3.12.2022 – 1408; Podľa dátumu narodenia  (konkrétne údaje) - 

1225; Zaplatený CP k 31.12.202- 670; V systéme EIS zaevidovaní – 858; Vrátené evidenčné 

listy a zapísané v systéme EIS  342. 
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     Výber cirkevného príspevku realizovala s. Mária Števková a s. Grétka Černáková, ktoré 

každú nedeľu 30 minút pred začatím Bohoslužieb ochotne prichádzajú. Za ich pravidelnú 

službu im ďakujeme.  Mnohí začali využívať aj úhradu CP práve prevodom na účet. S. 

účtovníčka pravidelne poskytuje informácie o úhrade CP a verím, že v tomto roku nájdeme 

spôsob spätnej väzby pre platcov CP cez elektronické bankovníctvo. Tu hľadáme 

dobrovoľníkov, ktorí by informačne, technologicky aj právne vedeli túto službu pokryť. 

     V minuloročnej správe som načrtol perspektívu zboru, ktorá vyplýva zo štatistiky. 

Štatistické údaje nám ponúkajú pohľad na jednotlivé skupiny CZ. Práve tento profil zboru 

by nás mal sprevádzať aj pri tvorbe „duchovno-náboženskej ponuky“. Prirovnal by som to 

napríklad ku knižnej ponuke. Naše vydavateľstvo Tranoscious sa musí po ťažkých rokoch 

ekonomicky pozviechať. Ponúka tradičnú literatúru a praktickú službu pre zbory. Také 

vydavateľstvo Porta libry ponúka intelektuálnu literatúru a biblické romány, a napríklad 

EVS zaplnilo dieru s populárnou literatúrou s modernými protestantskými autormi rôznych 

spoločenstiev. Každý z nich sa zameral na konkrétnu vrstvu čitateľov a preto sa im darí 

a dokážu prežiť a ponúkať svoju činnosť. Úlohou CZ je postarať sa o všetkých svojich 

členov. Uvedomujeme si však , že sa nedá robiť všetko. Mali by sme sa zamerať na to, čo 

nám je dané a skúmať naše dary a schopnosti. Tak sa každý individuálne zapojiť do 

činnosti, ktorú by sme vedel podporiť a zastrešiť. Iba takýmto spôsobom dokážeme viac 

prakticky a vecne prinášať evanjelium konkrétnym ľudom.   

vekové zloženie CZ Nitra:    ženy:       Muži      Spolu: 

Deti do 6 rokov                        25            42          67 

Deti 7-14                                  44            45          89 

Mládež 15-17                         11            10          21 

Mládež 18-25                        24            34          58 

Stredný vek 26-65              338         284        621 

Seniori  od 65                       240       128         369 

Spolu:                                   682        543       1225 

EIS 

     V roku 2022 sa nám nepodarilo spustiť program EIS, nakoľko v evidencii figuruje len cez 

50% členov CZ. Hoci sme technicky pripravení, problémom je časový rámec a spôsob, akým 

preklopiť činnosť na elektronickú evidenciu. K 31.12. evidujeme 1410 členov. Neúplné 

informácie máme od 800 členov zboru, takmer o 200 členoch nemáme žiadne konkrétne 

informácie okrem mena a zvyšný počet členov zatiaľ neodovzdalo evidenčné listy. Sme 

však na dobrej ceste a domnievam sa, že to, čo sa podarilo za dva roky, môžeme hodnotiť 

pozitívne. Hoci nie všetci súhlasia so spôsobom, akým je nastavený systém cirkvi a samotný 

EIS, verím, že v priebehu rokov sa ukáže aj pozitívny dopad.   
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ÚČTOVNÁ EVIDENCIA  

     CZ dlhodobo pre náročnosť zamestnáva účtovníčku. Túto funkciu dlhodobo a 

zodpovedne vykonáva s. Magdaléna Šeböková. Evidenciu realizuje elektronicky na 

zborovom notebooku. Vedie účtovníctvo CZ a diakonie, má na starosti tiež mzdovú agendu 

zamestnancov a tiež realizáciu platieb a úhradu záväzkov. Za túto činnosť jej prislúcha 

mesačná odmena 400 Euro brutto v rámci dohody o pracovnej činnosti. 

     Pokladníkom cirkevného zboru je br. kantor Dušan Kovarčík. Zapisuje a vedie knihu ofier 

a vykonáva potrebné operácie v hotovosti. Za jeho dobrovoľnú činnosť sme mu vďační 

a nebráni sa presunu týchto kompetencií a administratívy na ochotnú šikovnú sestru zo 

zboru. Podklady pre zborovú diakoniu pripravuje s. riaditeľka Zuzana Šurániová.  

   

INVENTARIZÁCIA 

Inventarizačná komisia v zložení br. Líška a s. presbyterka Danicka Bobčeková vykonala   

inventarizáciu majetku za rok 2022 v mesiaci január 2023. Vyradili a doplnili zoznam 

majetku najmä o nákup nového majetku. Do komisie plánujú osloviť nových členov. 

     Počas letných prázdnin br. farár realizoval založenie skladu pomôcok zborovej diakonie. 

Tento prevzala s. riaditeľka. Obsahuje zdravotnícke pomôcky a polohovateľné postele 

a tiež hygienické potreby.  

     V roku 2023 mám za cieľ zriadiť sklad náradia a nástrojov a obnovu príslušenstva pre 

stavebné práce. Je potrebné tiež zriadiť kapacitnú lekárničku a jej riadne osadenie 

v priestore. V najbližšom období je potrebné zapracovať i na požiarno-poplachových 

smerniciach a kontrole hasiacich prístrojov.  

     Niektorí členovia ostali prekvapení najmä z koženej pohovky, ktorá sa ocitla pred 

kuchynkou. Rozhodnutie uložiť gauč práve na toto miesto vzniklo práve pre pripomienku 

záchrannej služby, ktorá pri ošetrovaní sestry uviedla, že máme zriadiť miesto, kde si bude 

môcť človek ľahnúť a odpočinúť, keď mu príde nevoľno. Máme rátať s tým, že horúčav 

bude pribúdať, bude potrebné pravidelne dodržiavať pitný režim a tiež dbať na to, aby 

v prípade zásahu bolo možné nájsť pokojné miesto na lôžku. 

 

Administrovanie CZ  Zlaté Moravce a CZ Nové Sady 

     V roku 2022 bol CZ Nové Sady administrovaný do júna, nakoľko sestra farárka čerpala 

materskú dovolenku. Počas administrovania CZ realizoval výmenu strechy na kostole z 

dôvodu havarijného stavu. Služby Božie sa konali každú nedeľu o 13:00. S. farárku som 

zastupoval aj pri niekoľkých pohreboch.  
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     Situácia v CZ Zlaté Moravce je dlhodobo komplikovaná. Služby Božie sa konali v nedeľu 

o 8:30. Naďalej sa snažíme zachovať a zachrániť tento CZ. Situáciu som popísal 

v minuloročnej správe. Koncom roka mal CZ finančné prostriedky vo výške do 500 Euro. 

Môže sa stať, že v najbližšom období nám nebude môcť CZ splácať poskytnutú pôžičku. 

Buď bude v priebehu roka CZ obsadený ako misijný zbor, alebo bude CZ zlikvidovaný, 

pričlenený k CZ Nitra. Ak nastane táto situácia, budeme mať nové povinnosti najmä čo sa 

týka správy majetku a historického kostola.  

 

Online aktivity – web a sociálne siete 

     Verím, že mnohí navštevujete doménu ecavnr.sk. Rád by som i tu uviedol, že mnoho 

neviditeľnej roboty tu odvádza s. Nina Pastieriková, za čo jej patrí veľké poďakovanie. 

V roku 2022 sa k nej pridal br. Ondrej Proksa a v rámci tímu sme riešili technické podporu 

webu. Keďže súčasný stav nespĺňa praktické a vizuálne požiadavky, aj v roku 2022 sme 

venovali niekoľko dní práce práve nášmu webu. Prinútilo nás k tomu i to, že zmizla 

fotogaléria, čo po technickej kontrole pripisujeme hackerskému útoku, ktorý nastal v roku 

2018. Momentálne pracujeme na novej stratégii a novom dizajne webu, čo si vyžaduje 

následne aj dobrovoľníkov, ktorí budú plniť obsah. V súčasnej dobe je viac než isté, že 

budeme potrebovať aj pracovníkov v oblasti IT. 

     Sociálne siete zabezpečujem predovšetkým ja spolu s manželkou. Po rôznych 

udalostiach sa snažíme triediť fotky od rôznych ľudí či z rôznych zariadení, pripravovať 

rôzne komentáre a krátke správy. Nie raz sa stane, že ešte po zborovej akcii večer v posteli 

sedíme s mobilmi v ruke a dávame dokopy aktuality na zborový profil Facebooku. Grafické 

návrhy sme pripravovali prostredníctvom plateného programu Canva. K tejto spolupráci 

sa pridala i Aninka Otepková. Janka Kilianová angažovala za spoločenstvo SEŽ manžela 

Martina, ktorý jej spravoval niektoré oznamy a grafiky. 

     Misijný výbor v roku 2022 pripravil aj aktualizáciu údajov na web. Mnohé informácie sú 

spred 10-15 rokov, a tak naším cieľom je v roku 2023 pripraviť nový web s aktuálnou 

databázou, so živými údajmi, s pravidelnými nedeľnými oznamami a ďalšími údajmi pre 

členov zboru. 

     Niektoré kázne nájdete aj na dostupných platformách podcastov. I tu hľadáme 

ochotného technika, ktorý by sa aktívne staral o audio zvukový archív a jeho prepojenie 

s webom. Doteraz nahrávky kázní zabezpečuje náš zvukár Pravoslav Prablesk, za čo mu 

patrí obrovské poďakovanie, nakoľko dlhé roky nezištne zastrešuje celú audio a IT službu 

pre cirkevný zbor. 
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Správa cirkevného zboru  
ZBOROVÉ PRESBYTERSTVO  

     V roku 2022 sa ZP mohlo stretnúť na 12 zasadnutiach a poradách. V rámci toho sa 

konalo i výročné presbyterstvo a kandidačné presbyterstvo. Vo voľbách boli zvolení dvaja 

noví presbyteri, a to Lenka Otepková a Ondrej Proksa, ktorí boli uvedení do funkcie na 

májových Službách Božích. Dlhoročný presbyter Ján Beňo nás po ťažkej chorobe opustil do 

večnosti a jeho uprázdnené miesto budeme musieť obsadiť na výročnom konvente. Br. 

Rastislav Vacho sa stal seniorálnym poddozorcom. 

     Nezvoleným kandidátom do funkcie presbytera sa stal Ivan Kuhn. No napriek tomu by 

som sa mu rád poďakoval a vyzdvihol jeho aktívnu službu napriek tomu, že nie je súčasťou 

pravidelných zasadnutí. Podieľa sa na čítaní na bohoslužbách, aktívne pomáha pri príprave 

občerstvenia a zastrešuje zber vrchnákov. Oceňujem takúto prácu a službu ďalších 

jednotlivcov ako napr. br. Mikuša, s. Plesníkovú, a iných pri pečení a ostatných prácach, 

ktorí sa starajú o chod cirkevného zboru.   

    V júni sa konalo vzdelávanie presbyterov v Kalnej nad Hronom, ktoré viedol br. biskup 

Filo. Bolo venované najmä financovaniu cirkevných zborov a novým výzvam, ktorým 

budeme čeliť ako tradičná cirkev. Veľa sa hovorilo aj o priamej službe presbytera a aktívnej 

podpore zborovej činnosti. 

    Novinkou v oblasti zasadnutí je aj vzdelávanie presbyterov, ktoré organizuje ECAV a EMC 

na úrovni cirkvi a dištriktov. Zastupovali nás v Diakovciach 4 zástupcovia, a 3 zástupcovia  

sa zúčastnili vzdelávania vo Zvolene.  

 

VÝBORY: MISIJNÝ, HOSPODÁRSKY, STAVEBNÝ, REVÍZNY 

     Misijný výbor zasadal dvakrát. Pripravoval organizáciu celého roka a plán jednotlivých 

podujatí. Členovia výboru aktualizovali jednotlivé informácie o svojich spoločenstvách. 

Tieto informácie budú zverejnené na novom webe.  

     Hospodársky výbor zasadal 1-krát začiatkom roka a zaoberal sa prípravou rozpočtu. 

     Stavebný výbor zasadal a zorganizoval brigádu a stavbu lešenia. Venoval sa najmä stále 

viac zatekajúcej streche na lodi kostola a utesneniu okien, cez ktoré permanentne 

pretekalo do kostola. Pripravil aj plán energetickej úspory a jednotlivých opatrení pre 

cirkevný zbor, ktorý spočíva vo výmene zdrojov tepla a svetla.   

     Revízny výbor zasadal dvakrát. Za činnosť revíznemu výboru ďakujeme a najmä za 

vedenie s. Kuťkovej, ktorá pripravuje aj správy.  
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KOSTOLNÍCTVO 

     Službu kostolníka vykonáva br. Milan Zmeko. Pripravuje oltárny priestor, zabezpečuje 

prípravu elementov k Večeri Pánovej, vedie bohoslužobnú knihu. Prostredníctvom 

spoločnosti Parta zabezpečil kúpu nového rúcha v zelenej farbe. Náklady uhradila rodina  

Holková ako milodar pri konfirmácii syna. Ďakujem aj sestrám, ktoré prichádzajú br. 

kostolníkovi na pomoc a dodávajú jeho službe tak potrebnú ženskú ruku pri úprave 

interiéru a exteriéru kostola. Poďakovanie patrí tiež Petre Radulayovej, ktorá neraz venuje 

kvetinovú výzdobu, ikebany a tak vypomáha br. kostolníkovi v príprave oltára a sviatočnej 

výzdoby. V roku 2022 veľkonočnú výzdobu venovala rodina Bartošová z Nového Tekova. 

Do mája 2022 asistoval spoločenstvám Robo Otott. Počas dlhoročnej služby každodenne 

prichádzal do chrámu, odomykať a zamykať jednotlivým spoločenstvám. Za jeho 

dlhoročnú službu sme mu úprimne poďakovali na rozlúčkových bohoslužbách. Od júna 

2022 vypomáha s. Viera Alekseyenko. 

 

UPRATOVANIE, DOBROVOĽNÍCKA a BRIGÁDNICKÁ SLUŽBA 

     Začiatkom roka 2022 vykonávala upratovanie chrámu Božieho a zborových priestorov 

s. Ľubica Bárová z Veľkého Zálužia. Jej služba bola zodpovedná a v rámci možností sa 

snažila zachovať poriadok vo všetkých priestoroch. Od mája 2022 upratovanie a službu pri 

dverách prevzala s. Viera Alekseyenko. Zbor. presbyterstvo na svojom zasadnutí schválilo 

dohodu, na základe ktorej cirk. zbor poskytne ubytovanie s. Vierke na potrebný čas a ona 

prevezme zodpovednosť za zborové priestory a prístup jednotlivých spoločenstiev do zb. 

priestorov. Malo by byť zrejmé a pochopiteľné, že zbor nemôže očakávať od jednej osoby 

absolútne zachovanie poriadku vo všetkých priestoroch. Verím, že zachováme tradíciu 

jarných a jesenných brigád zborových priestorov a tiež upratovanie a vyzdobovanie 

chrámu pred konfirmáciou.  

     Poďakovanie patrí aj bratovi kurátorovi Marošovi Korenkovi, ktorý zabezpečil 

svojpomocne opravu dlažby a stierok na toalete pri kancelárii. Poďakovanie patrí tiež br. 

Milanovi Mikušovi a br. Slavovi Révayovi, ktorí zabezpečujú opravy a riešenie porúch.   

     Verím, že sa postupne vytvorí tím ľudí a ďalších ochotných bratov a sestier, ktorí sa 

budú zapájať do aktivít, ktoré súvisia so starostlivosťou o zborové priestory a podujatia 

v našom zbore.  

     Tiež som rád a vďačný za to, že sa stále nájdu ochotné ruky a srdcia k spoločnej službe 

či príprave občerstvenia. Nech sa ďalej pri nás napĺňa slovo: „Jedni druhých bremená 

znášajte a tak naplníte zákon Kristov.“  
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Hospodársky život 
     Hospodárenie CZ prednesie v samostatnej správe brat predseda HV, brat kurátor  Prof. 

Maroš Korenko. Hospodárenie, ale aj práce v cirkevnom zbore, ovplyvňuje situácia 

v spoločnosti a zdražovanie, no napriek tomu sa podarilo uskutočniť niekoľko projektov. 

 

Výmena kúrenia kostola – rekonštrukcia kotolne 

     Ešte v roku 2021 sme vyhlásili zbierku na opravu kúrenia, na ktorú mnohí zareagovali. 

Podarilo sa vyzbierať takmer 50% všetkých nákladov na opravu kúrenia kostola 

a zborových priestorov, čo zabezpečujú dva prepojené kotle. Ešte v októbri 2021 vybuchol 

štartér jedného kotla a zimné obdobie sme vykurovali len druhým kotlom. Vo výberovom 

konaní uspela firma Praktik, ktorá následne realizovala rekonštrukciu kotolne kotlami 

Vailant vo výške 12 tisíc Euro. Sme radi, že firma Praktik sa zachovala férovo a napriek 

zdražovaniu potvrdili cenovú ponuku z roku 2021, hoci sa práce realizovali až koncom 

vykurovacej sezóny 2202, čiže takmer po polroku. V rámci cenovej ponuky bolo zakúpené 

digitálne ovládanie druhej vetvy a po zapojení internetu sa regulácia vykurovania najmä 

horných priestorov bude ovládať cez mobilnú aplikáciu.  

 

Výmena kotla v kaplánskom byte 

     Už počas pôsobenia s. kaplánky Devečkovej dochádzalo k častým poruchám na 

plynovom kotle v kaplánskom byte. Podobne sa dialo i počas ubytovania ukrajinských 

rodín. Svetový luteránsky zväz vyhlásil výzvu na drobné projekty opravy v rámci ukrajinskej 

pomoci, do ktorej sme sa zapojili. Som rád, že som včas stihol pripraviť všetky podklady 

a cenové ponuky a získali sme 3 tisíc Euro na opravu a výmenu kotla. Rekonštrukcia aj 

s výmenou jedného radiátora bola vo výške 3200 eur. Týmto pádom máme plne obnovené 

kotolne, vymenené plynové kotle  a verím, že nám budú verne slúžiť aspoň dekádu alebo 

ako predchádzajúce.  

 

Oprava toalety pri farskej kancelárií  

     Domnievame sa, že pretrvávajúce letné horúčavy majú vplyv aj na pôdu a základy 

kostola. Stačí sa prejsť popri kostole smerom zo Sládkovičovej ulice a sú jasne 

pozorovateľné posuny a prepady na zámkovej dlažbe. To, že budova pracuje, cítiť aj na 

oknách, nakoľko niektoré sa nedajú utesniť či poriadne otvárať. Z tohto dôvodu došlo 

pravdepodobne i k odlúpeniu dlažby na toalete, kde sa uvoľnil celý obklad na stene. Prácu 

sme realizovali v letných mesiacoch svojpomocne, najmä br. kurátor so synom. Podobnú 
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situáciu však máme i v zborovej kuchynke, kde budeme musieť takisto urobiť  výmenu 

obkladu a tiež výmenu dosluhujúcich spotrebičov. 

 

Optický internet a Wifi v lodi kostola 

     Dobrovoľníckou činnosťou br. Prablesk a br. kurátor riešili pokrytie kostola sieťou wifi. 

Bolo potrebné prevŕtať diery z pivnice a potiahnuť káble až do zborovej siene. V najbližšom 

období by sme radi spustili vykurovanie cez aplikáciu a v prípade záujmu aj online prenosy  

po inštalácii techniky.  

 

Strecha a okná v lodi kostola 

     V letných mesiacoch po dažďoch zatiekla stena nad základným kameňom. Po kontrole  

bolo zistené, že v ľavej časti sa zadržiava voda pod lepenou izoláciou. Privolaná firma 

poukázala na drobné diery, ktoré zalepila. Pri kontrole okien bolo zistené, že sú 

pootvorené a je potrebná ich fixácia napevno. Následne sa podarilo zorganizovať brigádu, 

kde bolo postavené lešenie. Pretekanie okien sme viac nezaznamenali. 

     Vydesila nás však skutočnosť, že v októbri sa opäť pod lepenou izoláciou skrývalo 

obrovské množstvo vody, ktorú sme pred zimou vypustili. Začiatkom tohto roka pretiekla 

voda na choruse a poškodila strop a drevenú podlahu. Životnosť strechy sa odhaduje na 

20-25 rokov. Kostol má 23 rokov a stojíme pred rozhodnutím, či opravovať len časti strechy 

v havarijnom stave,  alebo sa pustiť do kompletnej rekonštrukcie, ktorú laicky odhadujem 

na minimálne 100 tisíc Euro.   

 

Zborové motorové vozidlá 

     Zakúpené vozidlo Renault Megane v roku 2021 má najazdených 18 tisíc km a zatiaľ slúži 

bezchybne. V roku 2023 absolvuje druhú povinnú prehliadku. Cirkevný zbor pokračuje 

v lízingovej platbe mesačne vo výške 212 eur. Do konca splatnosti ostávajú 2 roky.  

     Cirkevný ́zbor vlastní aj vozidlo VW Caddy, ktoré slúži zborovej diakonii. Vozidlo má 9 

rokov a najazdených 100 000 km. Pred odchodom br. riaditeľa Slezáka bola v máji 2022 

realizovaná oprava vo výške 1200 Euro, nakoľko bolo potrebné vykonať výmenu rozvodov 

a došlo k poškodeniu a úniku pri olejovej vani. V súčasnosti je vozidlo využívané občasne 

najmä na prepravu tovaru alebo nákupov. Pri najbližšej zmluvnej servisnej prehliadke bude 

auto dané aj na tepovanie interiéru. 

 

Sociálny projekt 

     Koncom septembra roku 2021 sme získali prvé informácie o možnosti zapojiť cirkevný 

zbor do žiadosti o podporu v rámci projektu „Hofnug fur OstEuropa“. Cieľom výzvy bola 

finančná pomoc smerovaná poskytovateľom sociálnych služieb. Obdobie rokov 2019 až 
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2021 preskúšali nielen personálnu, ale aj finančnú schopnosť diakonických zariadení či 

poskytovateľov terénnej sociálnej starostlivosti. Neoddeliteľnou súčasťou je aj technické 

vybavenie týchto subjektov. ECAV Nitra sa zapojila do projektu a začiatkom roka 2022 

získala podporu vo výške cca 1 400 eur na nákup polohovacej postele, špeciálneho matracu 

a ďalších dvoch invalidných vozíkov. Zborová diakonia tak bude schopná bezprostredne 

pomôcť rodinám, ktoré sa dostanú do komplikovanej a zložitej situácie práve zapožičaním 

týchto pomôcok. Ďakujeme zahraničným partnerom z „HFO“, pracovníkom zahraničného 

oddelenia GBÚ a biskupskému úradu za pomoc a podporu v oblasti poskytovania 

sociálnych služieb. 

 

Časopisy a predaj literatúry – manželia Arbetovci 

     Predaj kníh a časopisov v roku 2022 zabezpečovali manželia Arbetovci. Okrem 

tradičných ponúk z vydavateľstva Tranioscius sme obdržali aj knihy z Porta Libri. Sestra Ing. 

Arbetová a brat Arbet predajcovia literatúry zabezpečili nad rámec rôzne knihy na 

požiadavku členov cirkevného zboru za čo im touto cestou srdečne ďakujeme . 

     Dňa 4. januára v r. 2023 bola vykonaná fyzická inventúra kníh a časopisov prepočítaním 

zostatkov a kontrolou účtovnej evidencie podľa dodavateľských faktúr. Neevidujeme 

neuhradené záväzky voči dodávateľom kníh. 

Prenos kníh z roku 2021:         641,75       Nákup kníh v roku 2022:      1 820,85 

Spolu hodnota kníh:               2 462,60      Predaj kníh v roku 2022:      1 652,05 

Zostatok a prenos do r. 2023 bol v hodnote 

Noviny a časopisy 810,55 Eur; Evanjelický posol bol v hodnote 624,- Eur 

Predaj Zostatok 624,- Pokladničná hotovosť 15,45Eur 

     Všeobecne možno konštatovať , že všeobecne možno konštatovať, že klesol záujem 

o literatúru a časopisy. Cirkevné listy, Cestou svetla alebo časopis Východ či Ev. Posol 

ostáva a následne si ho ľudia prevezmú keď je už voľne vyložený. Následne uhrádza 

náklady cirkevný zbor a tak sa ukazuje, že zbor dopláca do 700 eur na časopisy. Bez týchto 

objednávok však dôjde k postupnej likvidácií cirkevného vydavateľstva. Vyzývame všetky 

rodiny v zbore, aby ak môžu podporili aspoň jeden časopis z evanjelickej tlače a tak 

zachránili situáciu. Ak sa situácia nezmení budeme nútení všetky objednávky v roku 2023 

zrušiť.  

     Stále žije aj myšlienka evanjelickej kaviarne, tak ako to bolo rozpracované pri návrhu 

kostola architektom. Práve takto na konci ulice by mohla vzniknúť malá kaviarnička 

s náboženskou literatúrou. Neskôr by sa v tomto priestore mohli konať aj rôzne debaty 

a diskusie a ďalšie stretnutia.  
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Majetok, nájmy, pohľadávky a záväzky cirkevného zboru 

Cirkevný ́zbor vlastní pozemky:  

1/ V k.ú. Zobor parc. č. 4767/2, výmera podľa LV č. 3959 je 0,37 ha, pozemok na Šindolke 

pod cestou 1r. v smere na Topoľčany. Pozemok je v riešení  a aj v roku 2020 bola 

presbyterstvom vyvinutá iniciatíva, aby bol pozemok vysporiadaný so Štátnou správou 

ciest.  

2/ V k. ú. Kolíňany par. č. 1889/4 a 1889/5 s výmerou 1,3548 ha poľnohospodárska pôda. 

V roku 2021  pokračuje nájomná zmluva od Vysokoškolského podniku SPÚ Kolíňany 

ohľadom pozemku o výmere 13548 m2 v katastri obce Kolíňany na obdobie od 1.1.2020 

do 31.12.2024 za nájom 135,48 eur ročne (100 eur/ha), ktorá za rok 2020 bola vyplatená.  

3/ V k. ú. Čakajovce viacero menších parciel s výmerou 2,1063 ha, poľnohospodárska pôda, 

v nájme PD Čakajovce. V  roku 2020 v  zmysle dedičského konania a  zákona po s. Karlíkovej 

bol opäť prededený podiel drobnej parcely v centre obce. 

     CZ eviduje pohľadávku voči CZ ECAV Zlaté Moravce, ktorému zapožičal 50 000 eur na 

vykrytie výdavkov. K 31.12.2022 eviduje pohľadávku vo výške  35 000 eur. CZ eviduje 

záväzky voči lízingovej spoločnosti. Mesačná splátka je vo výške 214,26eur a k 31.12.2022 

je výška záväzku vo výške 8394,44. ....... 

     CZ v roku 2022 nadobudol nový majetok a to najmä plynové kotle, zariadenie detskej 

besiedky. Chladnička  hosťovskej izbe sa pokazila a bude vyradená. Umývačku riadu do 

farského bytu venovala rodina Boženíková.  

 

Finančné povinnosti voči ECAV na Slovensku 

     V roku 2022 CZ zbor odviedol všetky povinné ofery a poplatky na účet generálneho 

biskupského úradu, účet západného dištriktu a seniorát. Dary a prisp. vyšším COJ  vo výške 

14 013,60 eur a dary a prísp. iným COJ 656,90 eur. Spolu sme teda venovali takmer 15 000 

eur na chod a fungovanie ECAV. Z avizovaného fondu finančného zabezpečenia dostávam 

príplatok vo výske 40 až 100 eur mesačne. Priemerná mzda farára teda príspevok k platu 

farára z GBÚ za rok 2022 v čistom bola okolo 620 eur na úrovni minimálnej mzdy. Náš CZ 

by z týchto odvedených prostriedkov mohol získať ďalšieho pracovníka alebo dokonca 

platiť svojho farára časom aj lepšie ako z príspevku GBÚ. Je na zvážení synodálov ako sa 

bude napĺňať fond ECAV v čase energetickej krízy, keď cirkevné zbory sú na hranici krachu. 

Je otázne či cirkev dosiahne avizovanú min. mzdu 700 eur a či príplatok k platu cca do 100 

eur stojí za to aby zbory stratili v roku 2023 likviditu.  

    Určite treba oceniť univerzálnu snahu o udržanie a chod našej cirkvi, ale roky 2023 

a 2024 preveria pripravenosť celej cirkvi obstáť v náročnej dobe.  
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Zborová diakonia  – Zuzana Šurániová 
     V roku 2022 Evanjelická zborová diakonia opatrovala 17 klientov, v priebehu roku 4 

klienti zomreli (p. Pšenica, p. Pšenicová, p. Roháľ a p. Jozafová). 1 klientka bola umiestnená 

do zariadenia pre seniorov. V priebehu mesiacov máj až november pribudli 4 klienti. V 

decembri máme zazmluvnených 18 klientov, ktorých opatrujeme. Do roku 2023 nám na 

zmluve zostalo 18 klientov s pravidelným opatrovaním u 17 klientov ( 1 je pozastavená 

služba – opatrovanie rodinným príslušníkom). 

     Zamestnávame v súčasnej dobe od 1.7. 2022 4 opatrovateľky na TPP a  1 účtovníčku na 

dohodu o vykonaní práce. Počas mesiacov január až december bolo spolu odpracovaných 

7 163 hodín, z tohto počtu hodín bolo s finančnou podporou  mesta Nitra odpracovaných 

5 848,5 hodín, zostávajúci čas (1 314,5 hodín) bol spojený s presunmi ku klientom, úhradou 

obedov ½ hodina deň - opatrovateľka, administratívou. 

    V mesiacoch január – marec pracovali 3 opatrovatelia, v apríli 4 opatrovatelia, v 

mesiacoch máj, jún  5 opatrovatelia a v mesiacoch júl – december opäť 4 opatrovatelia. ( 

1 opatrovateľka p – Lepei môže pracovať max. 40 hod. týždenne vzhľadom k tomu, že  má 

2 maloleté deti. 

     Mesto Nitra na opatrovanie a prevádzku našej služby prispelo sumou  65 040,00 Eur na 

rok 2022. Klienti za opatrovanie uhradili sumu  9 832,50, 00 Eur. Výdavky spojené s 

prevádzkou diakonie boli: mzdy, odvody, v mesiacoch január-jún prevádzka motorového 

vozidla, stravovanie zamestnancov, preprava ku klientom, poistenie, školenie, nákup 

ochranných a hygienických pomôcok, kancelárske potreby. Celková suma výdavkov 

dosiahla sumu 69 281,34 Eur. 

     Mesto Nitra na opatrovanie a prevádzku našej služby prispelo sumou  65 040,00 Eur na 

rok 2022, ktoré zodpovedajú 8 000 hodinám opatrovania, s finančnou podporou mesta 

bolo odpracovaných 5 848,5 hodiny = sa sume 47 548,31 Eur. Vzhľadom ku skutočnosti, že 

nám chýba jeden zamestnanec – opatrovateľka/opatrovateľ –  sme neodpracovali plných 

8 000 hodín na opatrovanie za rok 2022 a museli sme sumu 17 492 Eur = 2151,5 hodinám 

opatrovania vrátiť mestu Nitra ako nevyčerpané finančné prostriedky. 

     Pevne verím, že v roku 2023 k nám do nášho kolektívu pribudne nový 

opatrovateľ/opatrovateľka a vyčerpáme všetky hodiny opatrovania, ktoré nám mesto 

Nitra poskytne na rok 2023. 
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PROJEKT PENZIÓN – DOM SENIOROV  
     Náš cirkevný zbor už dlhodobo pripravuje stavbu penziónu pre seniorov. Viackrát sme 

o tom písali aj na stránkach Otvorenej náruče. Cirkevný zbor zakúpil stavebný pozemok, 

následne na základe vtedajších informácií z Evanjelickej diakonie Bratislava dal vypracovať 

stavebný projekt penziónu pre 40 seniorov. Získali sme stavebné povolenie. Uchádzali sme 

sa o prostriedky z eurofondov v rámci Operačného programu IROP. Eurofondová výzva, na 

veľké prekvapenie všetkých, čo sa o podobné typy zariadení uchádzali, umožňovala stavbu 

pre max. 12 klientov. Na základe tejto výzvy sme dali projekt prepracovať. To sa podarilo 

vďaka veľkému nasadeniu architekta Juraja Císara a jeho tímu. Cez zmenu stavby pred 

dokončením sme sa uchádzali o finančnú podporu pre Zariadenie pre seniorov (12 

klientov) s denným stacionárom (28 klientov).  

    Podaný projekt bol úspešný a získali sme nárok na finančný balík v hodnote 1,8 mil. eur. 

Náklady na stavbu boli v projektovej dokumentácii stanovené na 3,4 mil. eur s prísľubom, 

že verejná súťaž môže vygenerovať realizátora stavby aj so sumou výrazne nižšou. 

Očakávalo sa, že projekt v súťaži mohol stáť približne 2,8 mil. eur. Stále nám však chýbalo 

nemálo financií. Rátali sme aj s reálnou možnosťou čerpania úveru až do výšky 1 mil. eur. 

     Obrátili sme sa s prosbou o finančnú pomoc na ev. cirkvi v zahraničí, hľadali sme 

prípadného spoluinvestora. Konkrétne sme oslovil partnerské zboru v USA, Evanjelickú 

diakoniu v Nemecku a v Rakúsku, priateľské kontakty v USA a v Dánsku. Prebehlo 

nespočetné množstvo rokovaní a komunikácie. Všetko, žiaľ, s negatívnym výsledkom.  

     Negatívne vyvíjajúci sa stav v stavebníctve kríza následkom korony a hroziaca vojna a 

jej následky ovplyvnili medzinárodné investície a smerovanie pomoci zahraničných 

partnerov. Rokovali sme s viacerými bankami o možnosti získať úver. Medzitým firma MP 

Profit vyhlásila verejnú súťaž na výber stavebnej firmy. Verejné obstarávanie prebiehalo 

od konca apríla takmer do júna a do súťaže sa prihlásilo 5 firiem s cenovými ponukami od 

3,4 mil do 4,4 mil €. V súlade s legislatívou CZ vytvoril komisiu na posúdenie návrhov 

projektov v zložení Ing. V. Novotný, Ing. Arch. J. Císar a Ing. Š. Lisý. Komisia postupne 

hodnotila jednotlivé ponuky (od najlacnejšej ku drahším). Keďže ponuky neboli kompletné, 

alebo často nespĺňali požadovanú kvalitu materiálov či celkové požiadavky na kvalitu 

stavby, oslovila postupne jednotlivé firmy, aby doplnili požadované informácie. Toto sa 

dialo v období, keď došlo k razantnému nárastu cien stavebných materiálov. Zrejme z 

tohto dôvodu firmy na naše výzvy nereagovali. 1. kolo verejnej súťaže bolo preto 

neúspešné a bolo potrebné celú súťaž zopakovať a vyhlásiť druhé kolo. 

     Tento proces vyžadoval z hľadiska administratívneho určitý čas. Technologický postup 

stavebných prác predpokladá 24, minimálne však 18 mesiacov. Podľa informácií z 
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riadiaceho orgánu IROP bola nemenná požiadavka ukončiť výstavbu a skolaudovať stavbu 

do 31.12.2022. To z časového dôvodu už nebolo reálne. Na Ministerstve investícií a 

regionálneho rozvoja nám odporučili od projektu odstúpiť a počkať na novú výzvu v rámci 

Plánu obnovy a odolnosti.  

     Medzitým sme intenzívne komunikovali (predsedníctvo CZ a br. presbyter Pavol 

Otepka) s mestom Nitra. Tí spolu s ďalšími odborníkmi posudzovali náš stavebný projekt. 

Výzva Plánu Obnovy bola vyhlásená v októbri. Na základe jej podmienok je možné získať 

85 000 eur na ubytovaného seniora. Zariadenie však nesmie mať viac ako 12 klientov (max. 

suma) 1 mil. eur, alebo 30 klientov v prípade sociálno – zdravotného zariadenia (max. suma 

2,6 mil. eur).  

     Podľa odporného odhadu architekta Ing. Cisára sa rozpočet nášho projektu koncom 

roku 2022 vyšplhal na 4,6 mil. eur. Keďže náklady na stavbu podľa nášho projektu s 

platným stavebným povolením sú výrazne vyššie ako aj ponúkané finančné prostriedky 

z Plánu obnovy v max. výške 2,6 mil. eur, do úvahy podľa odborníkov prichádza rozdelenie 

stavby na 3 etapy tak, aby mohli byť postupne kolaudované a sprevádzkované.  

     V súčasnosti sa však opäť dostávame do situácie ako na prelome rokov 2021/2022 že 

reálne nám na realizáciu tohto konkrétneho projektu domu seniorov chýbajú 2 mil. eur. 

Ďalšou dôležitou témou je však aj udržateľnosť projektu , ktorú ovplyvňujú aj súčasné ceny 

energií, poskytovanie služieb a kvalitný personál v podobe zamestnancov.  

     K tejto téme teraz prebiehajú intenzívne rokovania. Jedná sa najmä o možnosť 

fázovanie stavby, čo súvisí s rozhodnutím stavebného úradu, partnerstvo a finančná 

spolupráca s mestom Nitra a Nitrianskym samosprávnym krajom a ich vstupom do celého 

projektu.  

     O výsledkoch týchto rokovaní vás budeme informovať. Predsedníctvo CZ Nitra 
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Občianske združenie Pavla Valáška     
/správa sa predkladá za predchádzajúci rok/ 

1. Organizačné zriadenie a činnosť Občianskeho združenia Pavla Valáška  

    Občianske združenie Pavla Valáška (ďalej OZPV) bolo registrované na Ministerstve 

vnútra Slovenskej republiky dňa 30. nov. 2006 pod číslom sp. VVS/1-900/90-29157. Dňa 

21. okt. 2007 bolo OZPV organizačne zriadené.  

     V roku 2021 v OZPV fungoval  výbor OZPV v zložení Ivan Boženík - predseda, Ján Huba - 

podpredseda, Soňa Zmeková – tajomníčka , Magdaléna Šeböková – hospodárka, Silvia 

Mandová, Darina Orbanová, Pravoslav Prablesk, Vlastimil Synak, Grétka Černáková, 

členovia. Stalo sa tak po voľbe v roku 2021, kde členská schôdza prejavila dlhoročnú 

dôveru členom výboru. Na Členskej schôdzi bola vyjadrené poďakovanie in memoriam s. 

Mižíčkovej dlhoročnú prácu a tiež členov výboru za ich dlhoročnú činnosť. Pre pandemické 

opatrenia sa nekonal výbor, ktorý bol plánovaný na december rokov 2021.    V priebehu 

roka sme jednotlivé kroky riešili so s. Tajomníčkou Soňou Zmekovou, ktorá kompletne 

prevzala technické  telefonicky či prostredníctvom emailu. Členská schôdza sa napokon 

konala 13. Júna 2021. Prijala správu predsedu OZPV za r. 2020, správu Dozornej rady 

o kontrole účtovníctva za r. 2020 Členská schôdza prijala informáciu o obmedzených 

príjmoch z 2% z dôvodu pandémie a posúvaní termínov, tiež zobrala na vedomie 

informáciu o prijatej podpore .   

    Dozorná rada OZPV pracovala v zložení Radmila Kuťková - predsedníčka, Pavel Líška, 

Milan Zmeko. Dozorná rada vykonala revíziu účtovníctva za r. 2020. Vystavila o revízii 

správu v ktorej konštatovala, že v účtovníctve a pri fyzickej kontrole zostatku v pokladni 

nenašla žiadne nedostatky.  

    Účtovníctvo OZPV viedla hospodárka Magdaléna Šeböková, za čo jej členovia OZPV 

vyjadurjú poďakovanie. Spracovanie agendy spojenej s prinesenými tlačivami zastrešila s. 

Mandová a po administratívu spracovala s predsedom s. Soňa Zmeková. OZPV malo v r. 

2021 29 členov.  

     Evidenciu členov viedla v roku 2020 poverená tajomníčka OZPV, Soňa Zmeková a  

Grétka Černáková. Členské poplatky v r. 2021 boli zaplatené vo výške 115,00 EUR  

(zaplatilo  18 členov). Oproti roku 2020 je to nárast o 6 členov. Výročná schôdza prijala na 

vedomie aj fakt, že zakladajúci členovia majú čestné členstvo.   

    Povinná preregistrácia OZPV, bola vykonaná dňa 28.10.2021 notárskou zápisnicou Judr. 

Alenou Mesárošovou, na základe ktorej môže OZPV byť prijímateľom podielu z dane. Na 

získanie podielu z dane pre OZPV sme vykonali potrebné úkony najmä prostredníctvom 



 

 

35 

 

oznamov na Službách Božích, prípravou tlačív na podporu, informačnú kampaň na webe 

www.ecavnr.sk a tiež aj kampaňou na  facebookovom profile ECAV Nitra, prostedníctvom 

Youtube kanálu a tie vo vysielaní TV Nitrička. Podpora sociálnej činnosti OZ PV bola 

spropagovaná aj pravidelnými príspevky v zborovom časopise Otvorená náruč.  

     Napriek pandemickej situácií sa po uvoľnení opatrení rozhodlo o konaní tradičných 

letných táborov, ktoré OZ PV podporilo a finančne zastrešilo. Detský denný tábor sa konal 

v sídle združenia, na ktorom sa zúčastnilo 40 osôb a 13 dobrovoľníkov. Klubíkový tábor pre 

deti do 6 rokov sa konal pre cca 20 osôb, kde sa zúčastnili podujatia rodičia s deťmi. 12 

mladistvých a 3 vedúci sa zúčastnili dorastového tábora vo Svätom Jure. Dopravu 

sponzorsky zabezpečila spoločnosť INCAR. Podpora seniorov sa zrealizovala pri 

organizovaní tradičných podujatí ako výletu na Branč a podujatia seniorálny deň 

v Jabloňovciach. V roku 2021 sa na základe pandemických opatrení neorganizovalo 

stretnutie dôchodcov a najstarších členov zboru ECAV Nitra. Miesto toho OZ PV 

v spolupráci so Spoločenstvom evanjelických žien pripravilo opať vianočné pozdravy, so 

zborovým časopisom a malým darčekom. OZPV sa participovalo aj na viacerých ďalších 

sociálnych podujatiach ako pečenie vianočného pečiva pre zdravotníkov a pomocné 

a podporné služby štátu. Bolo odovzdaných 50 krabíc pečiva do nemocníc a okresnú 

požiarnu stanicu v Nitre.  

    V aktívnom získavaní 2% pre OZPV vyzdvihujeme snahu pani Plesníkovej a pána Mikúša. 

Ďakujem všetkým, ktorí oslovujú fyzické osoby či podnikateľov. Takáto aktivita je 

nesmierne cenná a prináša združeniu veľký úžit Ďakujeme všetkým darcom podielu z dane 

či milodarov! Z dôvodu zložitej pandemickej situácie koncom roka sa nekonalo zasadnutie 

výboru OZPV. Keďže v roku 2021 prišli aj príspevky z roku 2019 a aj z roku 2020 bolo 

potrebné prerokovať použitie týchto prostriedkov. Z dôvodu zložitej pandemickej situácie 

nebolo možné zvolať koncom roka zasadnutie výboru, použitie finančných prostriedkov 

bolo presunuté na začiatok roka 2022.   

    Zasadnutie výboru sa konalo v marci 2022 a výbor rozhodol o použití prostriedkov 

nasledovne: OZPV v súlade so svojim štatútom a príslušnými štátnymi zákonmi a predpismi 

použilo fiančné prostriedky prijaté v r. 2021 a teiž v roku 2022 na  tieto základné oblasti 

a podujatia:   

1.  Podpora sociálnej práce:  

z toho príjmy z 2 % dane za rok 2019 bol vo výške 4.947,39 EUR  

z toho príjmy z 2 % dane za rok 2020 vo výške 7500,00 EUR  

2.  Podpora práce s dorastom a mládežou vo výške 1780,76 EUR  
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2. Finančná analýza Občianskeho združenia Pavla Valáška za r. 2021  

Príjmy: spolu 17 769,52  /ČP + VP- 115,00; Milodary- 1230,00; 2%-14583,52; mylne platby 

CPpre CZ-156,00; ostatné- 1300,00/    

Výdaje:  spolu: 2 060,15 /tabor deti+mladez- 1780,76; notar. popl.pregist-78,00; 

bank.popl.-111,50 / 

    Rozdiel medzi príjmami a výdavkami je vo výške +15 709,37. OZ hospodárilo v roku 2021 

kladne. Tento kladný výsledok vznikol na základe posunutia lehôt na odovzdávanie 

podkladov k 2 %. V roku 2021 boli prakticky prijaté 2 % z dvoch období. Tak ako bola už 

predtým spomenuté bol braný ohľad aj na náročnú situáciu z dôvodu pandémie, preto 

bolo odložené zasadnutie výboru a rozhodnutie o priamom použití finančných 

prostriedkov. Hlavným cieľom bolo podporiť jednotlivé lenté aktivity a činnosti, ktoré 

mohlo OZ PV uskutočniť vzhľadom na krátke uvoľnenie opatrení.   

 

3. Ciele Občianskeho združenia Pavla Valáška pre r. 2022  

     V roku 2022 všetko zmenila vojna na Ukrajine. Začiatkom roka sme si uvedomili potrebu 

pomoci ľuďom utekajúcich pred vojnou. V spolupráci s CZ ECAV Nitra sme rozbehli 

podporu činnosti formou benefičných koncertov, zbierkou hygienických potrieb 

a potravín. Ďalšou akciou je aj jazykový kurz pre ľudí z Ukrajiny.    

    OZPV bude plne podporovať podujatia detí a mládeže a to denné tábory, ktoré by sme 

radi zorganizovali pre rôzne vekové kategórie a to od 3-6 rokov, od 6-11rokov a od 11-18 

rokov.  A aktívne aj na týchto podujatiach participovať. V roku 2022 je cieľom tiež získať 

podporu z viacerých grantových projektov, ktoré podporujú činnosť mládeže či sociálnu 

prácu. Bol pripravený projekt pre mládež v hodnote 900 EUR ZSE, prostredníctvom GBU 

ECAV na Slovensku projekt v hodnote 1200 EUR na získanie vozíkov a polohovacaje 

postele.   

     Radi by sme nadviazali aj na dotačnú činnosť keď v roku 2020 a 2021 sme 

prostredníctvom darovacích zmlúv získali skrze propagáciu ďalších subjektov finančné 

prostriedky. Cieľom OZPV bude tiež obnova členskej základne a prijatie nových členov. 

Ďakujem členom OZPV, členom cirkevného zboru i našim priateľom za pochopenie zmyslu 

existencie nášho združenia a za jeho podporu. Poďakovanie však patrí najmä všetkým, 

ktorí sú ochotní svoje 2% venovať nášmu združeniu a venujú tomu patričné 

administratívne úkony. 
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Ostatné aktivity 
Mimozborová činnosť  

     V roku 2022 brat redaktor Miroslav Lyko z RTVS nás viackrát oslovil a požiadal o 

príspevok ku sviatočným dňom, alebo s otázkou ako riešime aj v našom zbore rôzne 

starosti ako napríklad zvýšenú cenu energií. V princípe ide o krátke vyjadrenia, ktoré sú 

zostrihané a upravené podľa cieľa reportáže. Celkovo však možno hodnotiť pozitívne 

ekumenický rozmer práce br. redaktora, ktorý sa snaží zachytiť aj situáciu v evanjelickej 

cirkvi. Podobné reportáže sa často objavujú aj na obrazovkách televízie Nitrička.  

     Br. farár a br. dozorca, sestra Janka Kilianová pravidelne zamysleniami prispievali do 

periodík evanjelickej cirkvi.  

 

Dobročinnosť 

     V obmedzenom režime i tento rok pokračovala zbierka plastových vrchnákov na pomoc 

dievčine v jej zdravotnom postihnutí. O zbierku sa staral br. Ivan Kühn. Nakoľko sa začal 

realizovať výber platových fliaš pravdepodobne sa už v tejto aktivite pokračovať nebude.  

    Zborové presbyterstvo miesto ofery schválilo 200 eur milodar na CZ Nové Sady v rámci 

seniorálnej podporovne. 

     Rodinné spoločenstvo ECAV zorganizovalo zbierku potravín a hygieny pre konkrétne 

ukrajinské rodiny. Jednalo sa o nákupy v hodnote 100 eur, ktoré boli individuálne 

poskytnuté konkrétnym rodinám. Zároveň sa spoločenstvo zapojilo aj do finančnej pomoci 

sestra, ktorá sa dostala do finančnej tiesne.  

     Pravidelne sa na farskom úrade objavia aj šaty, ktoré rozdeľujeme prípadne ich 

umiestňujeme do zbierky, kde pravidelne charita na sídlisku Klokočina organizuje výdaj 

šatstva a všetkého potrebného pre rodiny s deťmi.  

     V tomto roku sa projekt koľko lásky sa zmestí do krabice od topánok realizoval pre 

členov zborovej diakonie. Do prípravy balíčkov sa zapojilo 20 rodín. Činnosť koordinovalo 

spoločenstvo žien. To sa zapojila aj do návštevnej služby v nemocnici Zobor.   

     Zostávajúcu literatúru alebo aj časopis Otvorená náruč pravidelných obdobiach 

distribuujeme do domov seniorov na sídlisku Klokočina alebo Čermáň.  

     Takmer počas celého roka sa pred farou striedajú bezdomovci alebo ľudia prosiac o 

potravinovú a finančnú pomoc. Ak by sa našli ochotní pomocníci stále je možnosť 

poskytovať sociálny taxík, alebo otvoriť pri CZ potravinovú banku.  
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Služby nášho zboru pre komunitu mesta a kultúrne podujatia 

     Každý utorok večer má v zborovej sieni stretnutia komunita „anonymných alkoholikov“. 

Z túto možnosť sú veľmi vďační. Raz ročne venujú 100 eur milodar na cirkevné ciele.  

     Aj v roku 2022 sme poskytli priestor pre sa konali zasadnutia Spoločnosti M.R. Štefánika 

v Nitre. 

     V roku 2022 sa opäť konal festival „ARS Organi“, v rámci projektu  „Bach pre všetkých“. 

V našom chráme  sa konali 2 koncerty z celého cyklu. V rámci tohto projektu je pravidelne 

kontrolovaný aj náš organ servisným technikom pánom Valovičom. Po dlhšom čase ho 

čaká aj väčšia servisná prehliadka, ktorá bude finančne náročná.   

     Spevokol Nitria v čase pandémie požiadal absolvovalo niekoľko nácvikov v našom 

kostole a tak v roku 2022 uskutočnilo takmer hodinový koncert.  

     V októbri sa konal koncert zoskupenia „Le nuove musiche“ pod vedením Jakuba Mitríka. 

Koncert súboru Le nuove musiche predstavoval dvoj-portrét významných skladateľov 17. 

storočia. Zaznela hudba geniálneho skladateľa z Benátok - Alessandra Grandiho, ktorý 

spolupracoval so slávnym Monteverdim a skladateľa, ktorý pôsobil aj Bratislave - Samuela 

Capricorna.  

     Katedra hudby UKF požiadala o niekoľko prehrávok a prípravu študentov, čo im bolo 

príležitostne umožnené. Umelec a pedagóg fakulty UKF Marek Štrbák v rámci projektov 

uskutočnil aj niekoľkokrát nácvik a následne niekoľko koncertov  

   Veľmi zaujímavým bol najmä projekt Krížová cesta v podaní tanečníkov študentov UKF 

spojením s dielom Marcela Dupré na organe v podaní Mareka Štrbáka. V advente zas 

vystúpili Lucia Komárová-spev a Marek Štrbák-organ so zaujímavým prepojením  autorov 

Johann Sebastian Bach a Giovanni Battista Pergolesi. 

     Koncom roka sa v našom kostole konal ešte koncert žiakov ZUŠ Jozefa Rosinského. 

 

Služba odídencom z Ukrajiny 

     Veľmi konkrétne by som uviedol, že asi prvou aktivitou bola príprava strediska 

Jabloňovce, kde sme sa úfali, že príde veľké množstvo odídencov. Zhromaždili sme veľké 

množstvo perín, diek, drogérie a potrieb pre malé deti. Dokonca sme zabezpečili práčku 

a chladničku. Zlyhala však pravdepodobne organizácia pomoci a problém bol v doprave 

kde bolo potrebné zorganizovať tím, ktorí pôjde na hranicu odídencov vyzdvihnúť 

a priviesť. Zhromaždené produkty boli pravdepodobne použité pre odídencov, ktorí boli 

umiestnení v Leviciach v cirkevnom zbore. Možno však uviesť, že momentálne sú 
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Jabloňovce kompletne vybavené a konfirmandi si nemusia na stretnutia nosiť spacie vaky 

ale doplácajú si za použitie obliečok.   

     Na začiatku sme z CZ podporili ako dobrovoľníci potravinami a drogériou jednotlivé 

rodiny a centrum domino, kde sa začali odídenci zhromažďovať. Následne na 

presbyterstve bolo prijaté uznesenie, že do horných bytov prijmeme a ubytujeme 

odídencov. Celkovo sme ubytovali 4 rodiny. Dlhodobo je u nás ubytovaná teta Viera 

z Charkova, ktorá sa pravdepodobne po návrate budem musieť trápiť s kompletne 

zničeným bytom po bombardovaní a výbuchoch. Dva mesiace bývala u nás rodina Lepei. 

Rád by som uviedol, že prijať rodiny neznamená len poskytnúť ubytovanie ale registrovať, 

vybaviť školu, či lekárov, alebo pohotovosť či zubára a podobne. 

     Následne som si uvedomil, že tieto rodiny tu potrebujú existovať a k tomu potrebujú 

jazyk. Rozhodli sme sa preto zorganizovať benefičný koncert s cieľom začať jazykový kurz. 

Na koncerte sa vyzbieralo 1400 eur a následne sme objednali lektorov z jazykovej školy 

Lingua. K aktivite sa pridala aj docentka Kadlečíková a OZ Humana Nitriansensis venovala 

tiež 400 eur. boli zakúpeného a vytlačené učebnice a do konca júna sa 4krát týždenne 

konal kurz slovenského jazyka. Zo začiatku prebiehala aj starostlivosť o deti počas kurzu. 

Tešíme že tento projekt sa ujal a vedeli o ňom aj v meste Nitra. Začali s nami intenzívne 

spolupracovať. Následne projekt prevzala Evanjelická diakonia, ktorá od novembra 

zastrešuje projekt finančne a rozbehla takýto model projektov po celom Slovensku.  

     Teší ma najmä to, že naša podpora bola konkrétna účelná mala priamy cieľ a nemuseli 

sme hľadať spôsoby ako zbytočne utrácať prostriedky, čo sa pri nekoordinovaných 

zbierkach často stáva.  

    Pozitívne hodnotím aj to, že momentálne ostáva v CZ Viera Alekseyenko. Býva 

v garsónke a takpovediac nemá kde ísť a otázka je či sa bude mať kam vrátiť. Podľa jej slov 

od niektorých domov a bytov sa nasťahovali ďalší obyvatelia, ktorí utekali z iných oblastí. 

To že tu môže bývať si veľmi váži a snaží sa to dať najavo svojou službou. Prirodzene 

nahradila službu Roba Ottota a je aktívna pri upratovaní zborových  priestorov. Stará sa aj 

o exteriér kostola a po každej jednej akcii ju môžete nájsť či v zborovej kuchynke alebo 

zborovej sieni, kde upratuje a dáva všetko na pôvodné miesto.  

     V súčasnosti prácu s odídencami koordinujú dvaja brigádnicky pracovníci diakonie. 

Jeden chlapec z Ukrajiny odídenec a jedna dievčina z nášho cirkevného zboru. Majú na 

starosti organizáciu jazykových kurzov propagáciu a pomoc s administratívou. 

     Napriek tomu, že sme si na seba už zvykli verím, že sa čoskoro každý bude môcť vrátiť 

ku svojim blízkym a z časti ak to bude možné aj domov.  
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Očakávania a vízia v roku 2023 
     Heslo na rok 2023 znie: Ty si Hospodin, ktorý ma vidí. 1.Mojžišova 16,13. Môžeme si 

tieto biblické slová osvojiť ako výzvu pre náš cirkevný zbor, že nás Pán Boh vidí:  

- v našom živote a v našich aktivitách  

- v našom spoločenstve a cirkevnom zbore 

- v našich túžbach, prianiach, cieľoch 

     Môžeme to zobrať napomínajúco, aby boli jasné naše priority v roku 2023, v ktorých 

bude zrejmé komu slúžime. Ale môžeme to zobrať aj povzbudzujúco, Boh vidí a bdie nad 

všetkým čo je pred nami a do čoho sa púšťame.  

     Veľmi by som si prial, aby sformované spoločenstvá začali nabaľovať nových a nových 

ľudí. V každom spoločenstve je taký dobrý základ 10-15 ľudí, ktorí pravidelne v rámci 

rodinných podmienok chodia na stretnutia a sú ochotní kedykoľvek pomôcť a poslúžiť. Po 

pandémií sme mali čas na sformovanie a teraz by som si veľmi želal, aby sme našli odvahu 

aj osloviť ľudí a rodiny ktorí sú v evidencií zboru ale vôbec ich nevidíme zúčastňovať sa na 

zborovom živote. V roku 2021 sa prihlásilo v Nitre k evanjelickému vyznaniu 2800 ľudí a to 

je potenciál, ktorý by sme mohli začať rozvíjať.  

     S týmto súvisí aj online svet a oslovenie našich členov prostredníctvom kvalitného 

webu, systematickej emailovej komunikácie a hľadanie spôsobu ako osloviť a pozvať 

ďalších aby sa stali aktívnou súčasťou nášho spoločenstva. V roku 2023 plánujeme spustiť 

obnovu webovej stránky a veríme, že budeme pokračovať v aktualizácií všetkých 

informácií. Misijný výbor v roku 2022 vypracoval viaceré podklady, ktoré sú pripravené na 

zverejnenie. Verím, že k tejto službe získame i dobrovoľníkov, ale najmä administratívneho 

pracovníka, ktorý by spracovával všetky podklady a pripravoval aktuálny obsah. 

Presbyterstvo sa druhý polrok zaoberalo prípravou pracovnej náplne a tiež výškou úväzku 

pre administratívneho a misijného pracovníka. Ďalšie kompetencie boli prenechané na 

predsedníctvo zboru.  

     Ďalšia administratívna povinnosť súvisí aj s program EIS, ktorý má priniesť elektronické 

spravovanie zborového života. V roku 2022 zborové presbyterstvo zostavilo komisiu, ktorá 

vytvorila evidenčný list zboru a pripravila systém na základe ktorého sa budú zbierať dáta 

o našich členoch. V tejto práci budeme pokračovať a úplne naplnenie systému 

predpokladáme do troch rokov od používania. 

     V roku 2022 sa nám podarilo získať niekoľko grantov z napísaných projektov. Koncom 

roka CZ predložil niekoľko ďalších žiadostí na misijné podujatia alebo na rekonštrukcie. 

V roku 2023 je v hre opäť podanie žiadosti na dom seniorov z finančných prostriedkov 
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z plánu obnovy a odolnosti. I za tým je množstvo rokovaní a zisťovaní. Pri tejto téme je 

potrebné opomenúť, že v roku 2023 končia jednotlivé povolenia k pozemku na Bulharskej 

ulice a tak bude potrebné realizovať prekládky prípojok čo bude finančne aj 

administratívne náročné.  

     V roku 2023 máme ako zbor hostili niekoľko seniorálnych a dištriktuálnych, ale aj celo-

cirkevných podujatí. Už 18.februára  sa uskutoční aj uvedenie generálne dozorkyne ECAV, 

kde očakávame približne tristo hostí. Je to určite doklad i toho, že máme nielen modrený 

priestor, ale zvládame aj organizačne náročné podujatia. Nakoľko sa uskutočňuje mnoho 

podujatí, verím že sa vytvorí tím ľudí, ktorí sa dokážu aj samostatne zorganizovať, nakoľko 

z rozpisu podujatí je jasné, že ako zborový farár nebudem mať možnosť zúčastniť sa 

všetkých podujatí. Tak isto by som rád uviedol, že podujatia ECAV sú výbornou možnosťou, 

ale radšej by som sa v najbližšom období zameral na službu prioritne v našom spoločenstve 

a na budovanie našich vzájomných vzťahov. 

     V roku 2022 sme dvakrát privítali priateľov z Napperville a uvažovali sme o ďalšej 

spolupráci našich spoločenstiev a prípadnom jazykovom tábore. Radi by sme naplno 

rozvinuli spoluprácu i s nemeckým partnerským seniorátom Kirchheim Unter Teg. V máji 

by sa mala uskutočniť priateľská pracovná cesta, v júli by sa mal uskutočniť konfirmačný 

tábor v Nemecku a septembri by sme mali privítať bratov a sestry Z Nemecka u nás. Radi 

by sme rozvinuli aj spoluprácu s priateľmi z Českej republiky a s novými zbormi, ktoré sú 

v podobnej situácií.  

     V hospodárskej oblasti nás čaká niekoľko zložitých rozhodnutí. V roku 2022 sa nám 

podarilo vykonať kompletnú rekonštrukciu plynových kotlov. Zborové priestory by 

potrebovali súrnu opravu drevených povrchov a celý zborový komplex vnútorný i vonkajší 

náter. Najzávažnejšia však bude oprava strechy na lodi kostola. Bude to pre cirkevný zbor 

finančne veľmi náročné, ale podľa náznakov budeme nútený riešiť havarijnú situáciu 

komplexne. 

     Tiež by som sa veľmi tešil, a považujem to za najdôležitejšie, keby sme začali upevňovať 

vzťahy vnútri cirkevného zboru, aby sme radi sa stretávali a povzbudzovali sa. Najmä aby 

sme mali čas na naše aktivity, ktoré nás budujú a vytvárajú priateľské spoločenstvo. Aby 

sme mali na seba čas a radi využívali všetky chvíle a voľné príležitosti a čas v cirkevnom 

zbore využívali k vzájomnému budovania. 

     Záverom by som sa chcel osobne a úprimne poďakovať Pánu Bohu za všetku Jeho 

starostlivosť a Jeho požehnanie, ktoré sa nám odstáva. Uvedomujem si aj Kristovu milosť, 

ktorá je s nami napriek našim ľudským vlastnostiam a nedokonalosti. Verím, že i v roku 

2023 budeme schopní hlásať a žiť Kristovo evanjelium, a že budeme mať z toho radosť 

a potešenie a nadovšetko pokoj Boží.  



 

 

42 

 

Vypracoval 18. januára 2023, aktualizoval 2. februára 2023,   

Mgr. Ivan Boženík – zborový farár 
 

 


